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ELEL PLAPLA

i, a més, repassem tota l'actualitat del mes de novembre 
a la nostra ciutat

El campanar de Borriana, 75 anys 
des de la seua reconstrucció
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El 10 de novembre es van complir 75 anys de la col·locació 
de l'última pedra de la torre

La mostra, El Campanar: memòria d’una reconstrucció 
1942-1945 encara està oberta

Amb un vol de campanes i el llan-
çament de 75 carcasses, l'Ajun-
tament de Borriana va celebrar 

el passat 10 de novembre l'efemèride 
del 75 aniversari de la reconstrucció del 
campanar de la ciutat.

Precisament, el 10 de novembre es 
van complir 75 anys de la col·locació 
de l'última pedra de la torre campa-
nar de Borriana, acte que posava fi 
a les obres de reconstrucció que es 
van iniciar al març de 1942 i van aca-
bar l’esmentat dia 10 de novembre 
de l'any 1945.

El repic de les campanes seguit de 
les carcasses, juntament amb l'ex-
posició El Campanar: memòria d’una 
reconstrucció 1942-1945, han mar-
cat el punt de partida de la comme-

moració de l'efemèride amb diverses 
activitats i iniciatives amb la torre 
com a protagonista, que s'estendrà 
al llarg d'un any.

No obstant això, donades les cir-
cumstàncies sanitàries actuals i 
tenint en compte les resolucions de 
la Generalitat Valenciana que esta-
bleix mesures addicionals de pre-
venció específiques per sectors amb 
la finalitat de fer front a la crisi sa-

Un vol de campanes i 75 
carcasses per a recordar 

el 75 aniversari de 
la reconstrucció del 

Campanar

 



nitària ocasionada per la Covid-19, 
l'Ajuntament ha decidit, per les se-
ues característiques pròpies, optar 
per ajornar algunes de les activitats 
previstes pendents aquest mes per 
a la commemoració”.

Concretament, s’han suspès i ajor-
nat les visites al Campanar del 14 i 
15 de novembre, el concert de cam-
panes del 15 de novembre i la taula 
redona prevista per al 29 de novem-
bre.

L'AJUNTAMENT PRORROGA FINS AL 
5 DE GENER L'EXPOSICIÓ
L'Ajuntament ha anunciat la pròr-
roga, fins al pròxim 5 de gener de 
2021, de l'exposició El Campanar: 
memòria d’una reconstrucció 1942-
1945, que actualment es mostra 
en la sala d'exposicions del CMC la 
Mercè i les visites estaran adapta-
des a la normativa sanitària vigent.

Segons ha explicat el regidor de Cul-
tura i Patrimoni, Vicent Granel, la 
sala d'exposicions del CMC la Mercè 

compleix les mesures vigents rela-
tives a museus, sales d'exposicions 
i equipaments culturals adoptades 
segons la Resolució de 6 de novem-
bre de la Conselleria de Sanitat i Sa-
lut Pública, per a les visites a sales 
d'exposicions, i pot continuar alber-
gant la mostra.

Vicent Granel ha convidat tota la ciu-
tadania a visitar l'exposició, ja que és 
una gran oportunitat per a “conèixer 
la història de l'emblema del nostre 
poble i observar, per primera vega-
da, documents inèdits que ens faran 
saber molt més sobre el nostre pa-
trimoni”.

ANIVERSARI CAMPANAR
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Condicionada una parcel·la municipal com 
a aparcament en el barri de la Bosca

La superfície habilitada té una capacitat per a uns 25 vehicles

El regidor de Serveis Públics de 
l'Ajuntament de Borriana, Vi-
cent Aparisi, ha anunciat que el 

consistori ha condicionat una parcel·la 
municipal d'aproximadament 600 m² al 
costat del carrer Thomas Alva Edison, 
darrere del col·legi Roca i Alcaide, com a 
aparcament en el barri de la Bosca, per 
un import que s'eleva a 4.719 euros.

Segons ha explicat Aparisi, la superfí-
cie habilitada en el solar té una capa-
citat per a uns 25 vehicles i, amb això, 
el consistori preveu “compensar la 
línia d'aparcament que s'ha eliminat 
als carrers la Bosca i Miquel Àngel, en 
les obres recents del bulevard de la 
Bosca”.

En els treballs de l'aparcament rea-
litzats per la mercantil Excavaciones 
Álvaro Rodríguez, ha explicat el res-
ponsable municipal, s'ha realitzat la 
retirada de 20 cm de terra vegetal 

existent i s'ha col·locat una capa d'una 
grossària similar de saorra artificial, 
procedent del reciclatge del material 
obtingut durant les obres realitzades 
recentment al carrer la Bosca.

Sobre aquest tema, Aparisi ha mos-
trat la seua satisfacció perquè des del 
govern municipal “vam prometre crear 
una zona d'aparcament al barri i estem 
complint-ho” i, ha afegit, “continuem 
treballant atenent reivindicacions del 
veïnat dels diferents barris de la ciutat, 
renovant aigua potable, clavegueram, 
voreres, entre d’altres, perquè les co-
ses xicotetes facen una ciutat gran, tot 
i que encara queda molt per fer”.

El regidor ha recordat que fa un parell 
de mesos van finalitzar les obres de re-
generació dels carrers del barri la Bos-
ca, el nou mobiliari urbà i els senyals 
de trànsit amb una inversió de prop de 
700.000 euros, cofinançada en un 50% 

pel Fons Europeu de Desenvolupament 
Regional (Feder) en el marc del Progra-
ma Operatiu de Creixement Sostenible 
2014-2020,

Amb aquesta actuació, l'Ajuntament ha 
creat un bulevard amb àmplies voreres, 
i s'han renovat les xarxes d'aigua po-
table, clavegueram i telefonia, i s’han 
substituït les faroles i el mobiliari urbà 
de la zona, amb l'objectiu “d’afavorir la 
inclusió social i la regeneració urbana”, 
ha precisat Vicent Aparisi.

En aquesta línia, ha explicat que des de 
l'equip de govern “hem estat molt de 
temps buscant la solució per a donar 
vida a la Bosca i aconseguir un barri 
amb voreres més amples, major espai, 
zona per a bicicletes…, per a tindre, en 
definitiva, un barri més modern que 
deixe enrere les antigues mancances 
i dinamitze una zona que durant tant 
temps ha estat oblidada”. 

LA BOSCA



El consistori planteja una modificació de crèdit de prop de 2 milions d'euros per a 
liquidar les quotes pendents

Els diners no eixiran de les arques municipals, ja que una part serà compensada amb 
deutes de l'IBI i una altra part es conservarà com a garantia

L'Ajuntament conservarà com a 
garantia una de les quotes del PAI 

Sant Gregori que governs municipals 
anteriors van acordar pagar

L'Ajuntament de Borriana farà una 
modificació de crèdit d'1.919.892,35 
euros per a liquidar les quotes zero i 

zero-zero, pendents, a l'empresa Golf 
Sant Gregori, que anteriors governs mu-
nicipals de Borriana van comprometre 
en el seu moment, encara que realment 
els diners no eixiran de les arques muni-
cipals, ja que una part serà compensada 
amb el deute de l'IBI i l'altra part es con-
servarà com a garantia.

Així ho ha manifestat l'alcaldessa de 
Borriana, Maria Josep Safont, després 
de plantejar l'assumpte al Ple munici-
pal celebrat en novembre.

En aquest sentit, l'equip de govern 
municipal ha decidit que una part del 

pagament de la quota es realitzarà 
compensant l'IBI que deu l'empresa i 
la resta es mantindrà com a garantia, 
d'acord amb el punt desè de l'acord 
transaccional, segons el qual, l'Ajun-
tament mantindria com a garantia 
una part de la quota zero-zero de 
tots els propietaris de terrenys del 
PAI, que suposaria més de 3,2 mili-
ons d'euros.

L'alcaldessa de Borriana ha assegurat 
que la intenció de l'equip de govern és 
“traure a pública subhasta els terrenys 
municipals residencials que posseeix 
en la zona del PAI Sant Gregori quan 
es considere més beneficiós per a 
Borriana”.

Sobre aquest tema, ha recordat que 
l'Ajuntament de Borriana igual que tots 
els propietaris en un PAI, estan obligats 
al pagament de quota zero, una camí 
s'aprova el projecte de reparcel·lació. A 
més, en 2008 i en 2010, quan gover-
naven altres partits polítics, l’equip de 
govern municipal va acordar quedar-se 
amb tots els terrenys i pagar les quotes 
d'urbanització, cosa que no es va fer en 
cap moment.

No obstant això, l'actual equip de go-
vern pretén vendre els terrenys més 
endavant, en pública subhasta i lliures 
de càrregues, per la qual cosa s'ha de 
realitzar obligatòriament el moviment 
comptable. 

SANT GREGORI
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El fort onatge en la borrasca Glòria va afectar seriosament el paviment i els elements de 
contenció del primer tram de la Serratella

L'Ajuntament ha destinat un total de 105.861 euros per a recuperar el vial, la calçada i 
les voreres en el tram des del carrer les Barques fins al Brisamar

E l regidor responsable de Ser-
veis Públics i Zona Marítima, 
Vicent Aparisi, ha celebrat el 

final de les obres de reparació i asfal-
tat del camí la Serratella, concreta-
ment des del carrer les Barques fins 
al Brisamar, després dels desperfec-
tes ocasionats pel temporal de mar 
generat per la tempesta Glòria, en 
què es van produir danys en la pro-
tecció del vial, la calçada i les voreres.

Aparisi ha recordat que el tram 
d'aquest vial que es troba a l'altura 
de la depuradora és “una de les zo-
nes que va patir els pitjors efectes 
del temporal i els danys van ser molt 
greus, ja que el mur de protecció, la 
calçada i les voreres van quedar des-

Finalitzades les obres de reparació i 
asfaltat del camí la Serratella

SERRATELLA



trossats per la força del Glòria”. Per 
aquest motiu, la via ha estat tallada 
durant molts mesos però, ha preci-
sat, amb un accés alternatiu per als 
veïns i veïnes de la Serratella.

Com a conseqüència dels continus 
colps del fort onatge durant la tem-
pesta, tant el paviment com els ele-
ments de contenció del primer tram 
de la Serratella “van resultar serio-
sament afectats”, ha subratllat el re-
gidor, que ha afegit que la potència 
de les ones, unida a les descàrregues 
de pedra i arena, “va deixar aquest 
carrer pràcticament intransitable a 
causa de l'acumulació d'aigua i de les 
solsides en la carretera”.

L'Ajuntament ha destinat un total de 
105.861,51€ (IVA inclòs) per a es-
cometre les obres per a reparar els 
danys originats i per a recuperar la 
normalitat en la zona, treballs que ha 
realitzat la mercantil Durantia Infra-
estructuras SA. Sobre aquest tema, 
Aparisi ha aclarit que el consistori ha 
sol·licitat subvencions a la Generali-
tat, a la Subdelegació de Govern i a 
la Diputació per a recuperar totes les 
zones del municipi que es van vore 
afectades per la borrasca.

Les obres, amb un termini d'execu-
ció de 35 dies, han consistit en la re-
paració del dic de protecció, amb la 
reparació de 3 solsides localitzades 
a l'entorn de la depuradora de Borri-

ana de diferents dimensions. A més, 
s'ha reforçat l'escullera marítima de 
protecció a la costa amb l'aportació 
de blocs de pedra de 4.000 a 6.000 
quilos de pes.

Igualment, s'ha efectuat la renovació 
de la xarxa de clavegueram i aigua 
potable per a deixar les instal·lacions 
en perfecte estat abans d'escome-
tre els treballs de pavimentació de la 
calçada. Finalment, l'obra ha culmi-
nat amb la reparació de la pavimen-
tació, amb el fresat de les zones de 
paviment més deteriorades i la col·lo-
cació d'una capa d'aglomerat asfàl-
tic que renova tot el tram del camí la 

Serratella, amb una longitud total de 
891 metres lineals.

Anteriorment, i per a reparar danys pa-
tits com a conseqüència de la borrasca 
Glòria, la Direcció General de Costes de 
l'Estat va mamprendre diverses actu-
acions a la Serratella, entre les quals hi 
ha la reconstrucció dels dos espigons 
del final del camí la Ratlla.

Uns treballs de reparació, en els quals, 
a més, ha manifestat Aparisi, es va 
decidir desplaçar els espigons mar 
endins amb la finalitat de “crear una 
platja d'arena més àmplia a l'abric 
dels dics, generant d'aquesta forma 
una protecció més eficient de la costa 
davant dels temporals marítims”.

Igualment, Costes va executar els 
treballs de reparació en la zona afec-
tada, d'una franja paral·lela a la línia 
de costa entre el carrer Bèlgica i el 
carrer Malta, que va quedar danya-
da després del temporal de l’hivern 
passat.

En aquest tram, i aprofitant els ma-
terials marins llançats pel tempo-
ral, es van realitzar dos alineacions 
de dunes paral·leles a l'escullera de 
protecció de la costa dins dels 20 
metres de la franja de domini pú-
blic maritimoterrestre partionada. A 
més, també es va realitzar la neteja i 
el desbrossament d'alguns trams de 
la servitud de trànsit de 6m afectada 
pel temporal.

SERRATELLA
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Ajuntament, associació Afdem i Fundació Mapfre 
renoven el compromís amb la integració laboral 

de les persones amb malaltia mental
S'incorporaran auxiliars d'informació Covid de l'entitat Afdem Borriana que 

realitzaran pràctiques en el consistori

L 'Ajuntament de Borriana i l'Asso-
ciació de familiars per als drets de 
les persones amb malaltia mental 

(Afdem) han subscrit un conveni de col-
laboració per a la seua participació en 
el programa d'inserció laboral de joves 
amb discapacitat intel·lectual i malaltia 
mental ‘Junts Som Capaços’, que pro-
mou la Fundació Mapfre amb el seu 
programa social d'ocupació.

Gràcies a aquest acord, persones amb 
malaltia mental usuàries de l'entitat 
realitzaran pràctiques formatives la-
borals en el consistori amb la finalitat 
d'adquirir habilitats i experiència amb 
la realització de tasques relacionades 
amb el control de mesures contra la 
Covid-19.

En l'acte de firma del conveni van par-
ticipar l'alcaldessa de Borriana, María 
Josep Safont, la regidora de Serveis 

Socials, Esther Meneu, la representant 
d'Afdem Borriana, Cristina Vilar, i repre-
sentant la Fundació Mapfre, Enrique 
Marco i Alejandro Abaso.

Després de la signatura, l'alcaldessa va 
destacar que l'Ajuntament de Borriana 
“ha demostrat de manera continuada 
el seu gran compromís amb les perso-
nes més vulnerables, i ha donat suport 
a diferents actuacions a favor d’elles, 
tant en l'àmbit laboral i social, com en 
el de l'habitatge, l'educació, l'alimenta-
ció o la salut”.

La representant d'Afdem Borriana va 
expressar el seu desig que, després 
de l'èxit de diversos projectes, aquesta 
nova iniciativa siga “encara millor”, i ha 
explicat el dilatat treball de l'entitat per 
la millora de la qualitat de vida de les 
persones amb malaltia mental i la dels 
seus familiars, la defensa dels seus 

drets i la representació del moviment 
associatiu.

Per part seua, Enrique Marco i Ale-
jandro Abaso, de la Fundació Mapfre, 
es van referir al programa ‘Junts Som 
Capaços’ promogut per la Fundació 
que, amb més de 10 anys de trajectò-
ria, té com a objectiu principal fomen-
tar la integració laboral de les persones 
amb discapacitat intel·lectual i malaltia 
mental a tot Espanya. Amb aquest ob-
jectiu, col·labora directament amb enti-
tats socials, associacions empresarials 
i institucions públiques.

Durant aquest temps, aquesta iniciati-
va ha fet possible que un total de 5.400 
empreses col·laboren activament en el 
programa que ha facilitat la formació 
de més de 4.000 alumnes i la inserció 
de més de 4.200 persones amb disca-
pacitat intel·lectual i malaltia mental.. 

AFDEM



L'alcaldessa de Borriana, Maria Josep Safont, i el director territorial d'Educació, 
Cultura i Esport a Castelló, Alfred Remolar, han visitat els treballs d'instal·lació de les 

aules prefabricades

L'IES Jaume I de Borriana podrà 
realitzar el trasllat a l'aulari pro-
visional que s'està construint en 

el solar de l'antic IES Llombai el pròxim 
Nadal, tot tenint en compte el “bon rit-
me dels treballs d'instal·lació”, segons 
van manifestar l'alcaldessa de Borri-
ana, Maria Josep Safont, i el director 
territorial d'Educació, Cultura i Esport 
a Castelló, Alfred Remolar, després de 
la visita a les obres d'instal·lació de les 
aules prefabricades per a reubicar, pro-
visionalment, el professorat i l’estudi-
antat de l'IES Jaume I.

En la visita van participar també el ter-
cer tinent d'alcalde, Vicent Granel, el 
regidor d'Educació, J. Ramon Monfer-
rer, i la directora de l'IES Jaume I, Mari 
Carmen Usó. En el reconeixement van 
supervisar els treballs d'instal·lació de 
l'aulari per a constatar la seua marxa i 
comprovar que, “si no hi ha cap impre-
vist, estiga tot llest per a fer el trasllat 
a aquest emplaçament el més ràpida-
ment possible, i perquè a principis del 
pròxim any puguen iniciar-se els tre-
balls d'enderrocament de l'actual IES”, 
va assegurar l'alcaldessa.

Cal recordar que a finals de setembre es 
van iniciar els treballs i d'aquesta forma 

poder, com més prompte millor, iniciar 
l'enderrocament de l'edifici actual i la 
construcció del nou IES Jaume I.

Maria Josep Safont va destacar que 
el solar de l'antic Llombai alberga la 
construcció de la instal·lació provisi-
onal “més gran, fins al moment, de la 
Comunitat Valenciana”. La superfície 
total que es construeix amb els mòduls 
prefabricats per part de la Conselleria 
d'Educació, Cultura i Esport ascendirà, 
una vegada completada, a un total de 
4.320 m².

Una superfície que, va precisar, 
allotjarà un total de 218 mòduls de 
15m², que configuraran fins a 82 
espais de diferent índole per a situ-
ar aules, lavabos, biblioteca, sales, 
etc, i que depenent de la seua utilit-
zació seran de diferents superfíci-
es. Concretament, disposarà de 18 
espais de 15m², 14 de 30m², 35 de 
45m², 13 de 60m², 1 de 90m² i 1 de 
135m².

El nou IES Jaume I de Borriana es 
construirà en la mateixa parcel·la que 
ocupa actualment, de 19.327m², i les 
obres, segons ha indicat ja licitades, 
compten amb un pressupost global 
que ascendeix a més de 13 milions 
d'euros. Aquestes obres d'enderro-
cament i edificació formen part del 
pla de construcció d'infraestructures 
educatives, Edificant, i està finançat 
per la Generalitat Valenciana a través 
de la Conselleria d'Educació, Cultura 
i Esports. La redacció del projecte ha 
sigut realitzada per Santatecla Arqui-
tectes SLP..

L'IES Jaume I podrà traslladar-se a l'aulari 
provisional en l'antic solar de l’IES 

Llombai per Nadal

IES Jaume I
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La regidoria de Cultura ha ajornat les activitats que “no podem tindre totalment 
controlades” i que es troben fora del Teatre Payà i del CMC la Mercè

Cultura manté la programació en els dos centres municipals amb l'objectiu d'oferir una 
oferta cultural “controlada i segura”

S’ajornen diverses activitats culturals per 
responsabilitat davant la crisi sanitària de la 

Covid-19

L 'Ajuntament de Borriana, en un 
acte de responsabilitat davant la 
situació epidemiològica i en com-

pliment de la recent normativa apro-
vada en l'àmbit de la Comunitat Valen-
ciana, ha decidit suspendre i ajornar 
diverses activitats culturals previstes 
pròximament.

L'edil de Cultura, Vicent Granel, ha ex-
plicat que com a conseqüència de la 
situació epidemiològica “que s'està 
agreujant de forma accelerada amb 
una tendència ascendent”, la Regido-
ria de Cultura, en contacte amb altres 
departaments de l'Ajuntament, ha 
decidit “per les seues característiques 
pròpies optar per l’ajornament, entre 
d’altres, de les activitats previstes per 
a la commemoració del 75 aniversari 
de la reconstrucció del campanar, com 
ara les visites al campanar del 14 i 15 
de novembre, el concert de campanes 
del 15 de novembre i la taula redona 
del 29 de novembre.

A més se suspèn l'exposició ‘Univers 
Playmobil’, la inauguració de la qual 
estava programada per a l'11 de de-
sembre, i també l'espectacle de dansa 
del Ballet de Moscou previst per al dia 
20 de desembre, ja que la companyia 
ha cancel·lat la gira estatal programada 
per a novembre i desembre.

Tot i això, ha indicat Granel, “pensem 
que és important mantindre tota 
aquella programació que compte amb 
totes les mesures sanitàries, i el con-
trol total de les mesures”, en els espais 
del Teatre Payà i del CMC la Mercè, per 

tal d’“oferir una alternativa cultural per 
a la ciutat”.

Per això, continuaran les activitats de 
diferent tipus previstes en aquestes 
instal·lacions, com ara les cinemato-
gràfiques, teatrals i musicals, adapta-
des a l'aforament permès i en funció 
del distanciament social exigit.

Totes aquestes decisions responen 
a l'adaptació de les mesures de se-
guretat com a conseqüència de la re-
cent publicació de la nova normativa 
establerta a la Comunitat Valencia-
na. Concretament, la Resolució de 24 
d'octubre de 2020, de la Conselleria de 
Sanitat Universal i Salut Pública, per la 
qual s'acorden mesures addicionals 
excepcionals a la Comunitat Valencia-
na, i l’última, divendres passat, per la 
qual s'acorden mesures addicionals 

extraordinàries a la Comunitat Valenci-
ana, com a conseqüència de la situació 
de crisi sanitària existent. 

CULTURA



La sisena edició del festival emac. 
Borriana se celebrarà entre els 
dies 12 i 14 de febrer de 2021, 

concentrant la programació en el 
CMC la Mercè, com en anteriors edi-
cions, segons ha informat la mateixa 
organització. El festival tornarà a ser 
un esdeveniment cultural de troba-
da i creació d'espais contemporanis 
a l’entorn de la Música i de les Arts.

Una edició que sens dubte serà “es-
pecial” per les circumstàncies sani-
tàries a causa de la Covid-19, i que 
provocarà canvis en el seu funciona-
ment. De fet, l'organització de l'emac. 
i la regidoria de Cultura de Borriana 
estan treballant en l'elaboració d'un 
protocol per a aplicar tota la normati-
va relativa a esdeveniments culturals 
en aquests temps de pandèmia i fer 
de l'emac.2021 “un esdeveniment 
cultural segur”.

L'emac. “no es para i continua en 
marxa, amb el compliment de totes 
les mesures sanitàries pertinents”, 
han assegurat. Com és costum, a 
més de les actuacions musicals en 
format de concerts i sessions de 

L'organització i l'Ajuntament treballen en el protocol sanitari a seguir per a 
la celebració de la cita cultural

dj’s, el festival està valorant incor-
porar novament una fira d'artistes, 
fotografia, disseny, art multimèdia i 
tallers, tot això amb entrada gratuï-
ta, en tres dies realment intensos a 
Borriana.

D'altra banda, des de l'organització 
de l'emac. han anunciat l'obertura 
de la convocatòria per a participar en 
l'apartat emac.art 2021, que enguany 
també tindrà algunes variacions.

Aquesta és una convocatòria oberta 
a totes les modalitats artístiques, el 
termini per a participar està obert des 
del passat dia 26 d'octubre i es tan-
carà el dia 8 de gener.

Les persones interessades hau-
ran d'enviar un correu electrònic a 
HYPERLINK "mailto:borrianaema-
cart@gmail.com"borrianaemacart@
gmail.com amb un dossier o portafo-
lis de l'artista i la seua proposta.. 

La sisena edició de l'emac. se celebrarà 
del 12 al 14 de febrer a Borriana

CULTURA
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Afdem, enfermedad mental

No es un ejercicio fácil escribir 
una redacción sobre enferme-
dad mental, sobre todo para 

personas que la han padecido duran-
te años, casi dos décadas como es mi 
caso, personas que como yo la han 
conocido desde diversas vertientes, 
como los episodios de euforia bipolar 
y el sufrimiento más tormentoso, pero 
también como los estragos que causa 
la infame depresión, tanto si es mayor 
como si es menor. En muchas personas 
con trastorno mental se desarrollan 
enfermedades que tienen ingredientes 
de otras muchas enfermedades: sínto-
mas de trastorno obsesivo compulsivo, 
de trastorno límite de la personalidad, 
síntomas todos ellos que ni siquiera 
profesionales de la salud mental, esos 
grandes aliados nuestros, están con 
la ciencia de hoy en día en la posición 
de poder diagnosticar con exactitud. Al 
final se te diagnostica de dos o tres en-
fermedades y se te medica en la medi-
da de lo posible para todas ellas.

Es por eso, por lo menos de acuerdo 
con mi experiencia, que por muchos 
efectos secundarios que puedan te-
ner los medicamentos que te receta, 
tu psiquiatra es tu mejor aliado, tanto 
en tiempos de paz como en tiempos 
de guerra, esos momentos en los que 
estamos desatados y que tendemos a 
ignorar por las más diversas razones 
los consejos de nuestros doctores. Y 
más dura será la caída, porque cuando 
despertemos del trance nos encontra-
remos en una playa cuando se haya ido 
la marea completamente cubierta de 
basura y desperdicios, seguramente 
sin un euro en nuestra cuenta del ban-
co e incluso debiendo dinero y dándo-
nos cuenta de que no hemos parado de 
hacer locuras durante meses, locuras 
que luego acecharán nuestras con-
ciencias. Es por eso, por lo tanto, que 
es interesante fortalecer nuestro nexo 
con el psiquiatra y psicólogo, ya que va 
a ayudarnos a minimizar al máximo los 
daños en esos efervescentes periodos 
de manía bipolar, como es mi caso en 

concreto. Y del tipo uno, mezclada con 
un trastorno paranoide y un trastor-
no esquizoafectivo. Y esta que cuento 
es una historia de éxito, ya que desde 
que sigo las pautas que me marca mi 
psiquiatra estos episodios tan auto-
destructivos han descendido tanto en 
intensidad como en frecuencia, supo-
niendo de paso una verdadera libe-
ración para mi cuenta corriente, que 
acaba temblando cada vez que paso 
por uno de estos picos alcistas bipola-
res, así como el aminoramiento de las 
depresiones que siguen a dichos epi-
sodios.

Porque hay que saber que, como ha 
comentado Iris, la ansiedad, la de-
presión y otros síntomas son males 
que sufrimos todas las personas, pero 
no son comparables en intensidad, ya 
que en una persona con enfermedad 
mental pueden ser o llegar a ser algo 
totalmente devastador que se prolon-
gue durante meses, e incluso durante 
años, como fue mi caso en dos oca-
siones. Sí, es cierto que las personas 
libres de enfermedad mental pueden 
llegar a experimentar estos síntomas 
negativos, pero salvando las distancias 
y no con una intensidad homologable 
a cómo la sufrimos nosotros. También 
hay que saber que los” no enfermos” 
cuentan con más herramientas para 
hacerles frente, o por lo menos cuentan 
con herramientas que les acaban fun-
cionando en poco tiempo y consiguen 
salir bien parados del bache, ya sea por 
su metabolismo o sus circunstancias 
las que les hacen más resistentes a los 
efectos a largo plazo. A las personas 
con enfermedad mental, la ansiedad, 
la depresión, y otro tipo de malestares 
nos golpean con más fuerza y por muc-
ho que nos esforzamos no consegui-
mos tan fácilmente librarnos de ellos, y 
eso es algo que a veces la sociedad no 
comprende, y por lo tanto es algo que 
se añade al conocido como “estigma” 
que sufrimos las personas con enfer-
medad mental. Lo que para una perso-
na común son unos días de ansiedad, 

ante un mismo hecho o un hecho com-
parable, para nosotros los enfermos 
son grandes calamidades que se pro-
longan durante meses, o incluso años, 
y a diferencia de lo que piensa mucha 
gente, no nos regocijamos en ese es-
tado, sino que lo que estamos haciendo 
es combatirlo, transitar por el desierto 
en busca de un oasis; una búsqueda 
para la que hay dos opciones, rendirse 
y morir o sufrir y eventualmente so-
brevivir. No todo el mundo lo consigue 
y ahí están las elevadas tasas de sui-
cidio entre personas con enfermedad 
mental que vienen a corroborar esto. 
Simplemente poseemos una condición 
seguramente innata que nos hace me-
nos proclives a recuperarnos incluso de 
crisis que carecen de objeto, depresio-
nes que se manifiestan por sí solas sin 
una historia que las acompañe. 

Y aunque no quiero terminar con un úl-
timo pensamiento tan negativo, sí que 
hay que admitir que todavía nos queda 
mucho por recorrer en el ámbito de la 
psiquiatría y la psicología para ahondar 
lo suficiente por las procelosas interio-
ridades de una persona para estar en 
condiciones de ayudarla donde verda-
deramente está abierta la herida. Una 
vez conseguido esto, todo lo demás 
vendrá después: la mejora de los enfer-
mos, su integración en la sociedad, una 
mayor calidad de vida y todas esas co-
sas que a la gran mayoría de la gente le 
viene dada. Pero para ello todavía falta 
mucho. Aunque se ha avanzado muc-
hísimo en los últimos cincuenta años 
desde las terapias altamente invasivas, 
no es menos cierto que el ámbito de la 
salud mental todavía tiene un enorme 
margen para mejorar en su objeto, que 
debe ser en primer lugar atenuar el do-
lor en el paciente y conseguir que este 
muestre una conducta como mínimo 
los suficientemente estable y norma-
lizada para vivir en sociedad como un 
miembro productivo más de esta.

Juan Pablo Cifuentes
Licenciado en Comunicación Audiovisual

PARTICIPACIÓ CIUTADANA



L'Ajuntament està treballant en les activitats que substituiran la Cavalcada 2021 
per adaptar-les, amb els Reis d’Orient com a protagonistes, i garantir les mesures 

higienicosanitàries i de seguretat

Davant les previsibles restriccions 
que s'hauran de dur a terme en 
els pròxims mesos de desembre 

i de gener, l'Ajuntament de Borriana ha 
decidit avançar-se per a començar a 
preparar les activitats que substitui-
ran la cavalcada de Reis 2021 i adap-
tar-les, amb els Reis d’Orient com a 
protagonistes, “perquè la màgia arribe 
als xiquets i a les xiquetes”, tot garan-
tint les mesures higienicosanitàries i 
de seguretat.

Així ho ha manifestat la regidora de-
legada del Festes i Joventut, Lluïsa 
Monferrer, que ha precisat que des del 
consistori “no podem organitzar la ca-
valcada per motius obvis de seguretat 
i per a evitar aglomeracions, però es-
tem en disposició de celebrar activitats 
i esdeveniments els dies previs als Reis 
Mags perquè l'activitat no perda sen-
tit”. En aqueixa línia, ha matisat, l'Ajun-
tament està tractant que qualsevol 
xiquet o xiqueta des de sa casa “puga 
sentir que els Reis Mags estan a prop”.

Alternatives a la cavalcada de Reis 
perquè la màgia arribe novament als xiquets i 

les xiquetes

Lluïsa Monferrer ha destacat que l'ob-
jectiu, “en aquest any tan especial”, és 
que la nit de Reis “siga molt més es-
pecial que mai per als més xicotets i 
que siga inoblidable”. Per a la qual cosa, 
“cal posar-hi imaginació i esforç, i ac-
tivar tots els mecanismes administra-
tius disponibles al nostre Ajuntament 
perquè Nadal i Reis arriben a tots els 
borrianencs i les borrianenques, espe-
cialment als més menuts”, ha apuntat.

La regidora delegada de Festes està 
treballant per a definir les activitats a 

desenvolupar a Borriana, perquè se-
gons el seu parer, “encara que estem 
immersos en una gran pandèmia, la 
il·lusió dels xiquets no pot vore's afec-
tada i menys encara en aquesta nit tan 
especial”.

El que és fonamental, ha conclòs, és 
que Borriana “continue mantenint la 
celebració dels Reis Mags d’Orient i la il-
lusió dels xiquets i les xiquetes de la ciu-
tat. Complim les mesures establertes i 
sumem els esforços dels col·lectius que 
vulguen participar-hi de forma activa”. 

REIS MAGS
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Una inversió de 3.563 euros ha aconseguit eliminar tots els elements que degradaven 
l'edificació protegida

L a Regidoria de Patrimoni ha dut a 
terme els treballs de restauració 
de la Torre de la Mar de Borriana 

per a reparar els danys ocasionats per 
pintades i actes vandàlics que l'edifici 
havia patit en els últims anys, per a 
mantindre l'edificació en bones condi-
cions i garantir-ne la conservació.

L'edil de Patrimoni, Vicent Granel, ha 
explicat que era necessari treballar en 
la restauració de la torre, “símbol his-
tòric de la zona marítima i del Clot”, i no 
podia seguir amb les pintades, grafitis 
i desperfectes “a causa dels actes van-
dàlics que ha patit".

Sobre aquest tema, ha manifestat la 
necessitat de “mantindre en valor el 
patrimoni local”, i això només s'acon-
seguirà, segons el seu parer, “amb el 
respecte que es mereix i deixant els 
actes vandàlics a un costat".

Per part seua, la restauradora de la 
localitat, Rosa Serra, ha subratllat que 
"no es tracta de grafitis artístics, sinó 
d'actes vandàlics, ja que la seua factu-
ra i la temàtica no ofereixen cap valor i, 
com es tracta d’un monument declarat 
com a Bé d'Interès Cultural, suposen 
una agressió i no tenen cap cabuda en 
aquest espai".

En aquesta ocasió, la restauració efectu-
ada és una intervenció menor en l'immo-
ble, dedicada a netejar la pedra que li dona 
forma i a eliminar alguns desperfectes en 
els murs. Per a la qual cosa, s'ha contrac-
tat la redacció del projecte i restauració de 
la Torre del Mar per una quantia de 3.563 
euros, dels quals, la redacció del projecte 
ha suposat 726 euros i les obres de res-
tauració 2.837 euros.

Granel ha apuntat que el problema “més 
important” que presentava la torre era 
l'existència en la primera planta d'una 
sèrie de grafitis situats en tres dels qua-
tre murs interiors de la torre, i també en 
l'escala de pujada a la planta superior.

Un altre dels aspectes de degradació 
de l'edifici eren les restes biològiques, 
excrements d'aus, disseminats per les 
parets i en l'ampit de les finestres. "Els 
quals no només provoquen un mal es-
tètic, sinó que suposen un problema de 
salubritat", ha precisat Granel.

Per tant, l'objectiu fonamental 
d'aquesta intervenció, ha destacat el 
regidor de Patrimoni, ha sigut “retornar 
als interiors de la torre el seu aspecte 

anterior a les agressions que es carac-
teritzen per dificultar la llegibilitat del 
conjunt i per suposar un deteriorament 
considerable de l'immoble”.

Al mateix temps, ha insistit, s'ha pro-
curat adequar l'interior amb la neteja, 
la consolidació i la reintegració puntual 
dels paraments. Finalment, s’ha dotat 
el lloc de les barreres físiques neces-
sàries per a evitar o minimitzar el mal, 
en la mesura que siga possible, en cas 
de futures agressions d'aus i pintades.

El criteri d'intervenció seguit ha sigut el 
de conservació i manteniment, consis-
tent en la reparació dels xicotets danys 
ja produïts, com la neteja dels para-
ments, eliminació d'elements impropis, 
en aquest cas grafitis, i la consolidació i 
reintegració puntual dels morters. 

Restauració de la Torre de la Mar de 
pintades i actes vandàlics

PATRIMONI



La nova directora general de Ports, Aeroports i Costes de la Generalitat Valenciana ha 
mantingut una primera reunió amb l’alcaldessa de Borriana, Maria Josep Safont, el 

primer tinent d'alcalde i regidor de la Zona Marítima, Vicent Aparisi, i el tercer tinent 
d'alcalde, Vicent Granel

Generalitat i Ajuntament prioritzen les 
actuacions i projectes per al port de Borriana

L a nova directora general de Ports, 
Aeroports i Costes de la Genera-
litat Valenciana, María Luisa Mar-

tínez Mora, ha mantingut una primera 
reunió, com a presa de contacte, amb 
l’alcaldessa de Borriana, Maria Josep 
Safont, el primer tinent d'alcalde i regi-
dor de la Zona Marítima, Vicent Aparisi, 
i el tercer tinent d'alcalde, Vicent Gra-
nel, per a marcar les principals línies de 
treball comunes i plantejar les necessi-
tats del municipi en aquesta àrea.

En la reunió que es va realitzar al Port 
de Borriana, després de repassar les 
actuacions realitzades en els últims 
anys per la Generalitat, l'alcaldessa i els 
representants municipals li van traslla-
dar les demandes prioritàries de la ciu-
tat quant a infraestructures públiques 
portuàries, administració de costes, i 
gestió i explotació de ports de compe-
tència autonòmica.

La directora general de Ports, en la tro-
bada, ha posat en valor les actuacions 
realitzades en el municipi en els últims 
anys, i s'ha compromès a assumir per 
a l'exercici 2021 la licitació dels plecs 

per a la redacció del projecte d'obra 
Port-Ciutat. Una iniciativa que pretén 
millorar tant les dotacions de la zona 
portuària com el contacte, les comuni-
cacions i accessibilitat de la zona amb 
el conjunt del terme municipal i el nucli 
urbà.

Maria Josep Safont ha mostrat la seua 
satisfacció perquè aquesta actuació 
plasma i evidencia els diferents treballs 
i accions a desenvolupar en la zona 
portuària que serviran per a “augmen-
tar, millorar i fer molt més profitosa la 
relació del nostre port amb la resta de 

la ciutat i, sobretot, perquè posarà en 
valor la instal·lació portuària. Un em-
plaçament clau tant per al desenvolu-
pament de la ciutat com per a l'apro-
fitament com a zona d'oci, de pràctica 
esportiva o de visita i trobada”.

A més, en la zona portuària, la Genera-
litat preveu per a l'any que ve la redac-
ció dels plecs per a la reforma i adequa-
ció del Moll de Llevant i la redacció del 
projecte per a la reparació i el mante-
niment del dic de contenció d'arena. 
Així mateix, la responsable autonòmi-
ca ha avançat que en 2011 també es 
realitzarà una nova tira de casetes per 
a guardar l’ormeig de les barques i un 
magatzem per a estendre de xarxes.

Reunió amb la Confraria

Després de posar en comú la prioritat 
d'aquests projectes bàsics, els tinents 
d'alcalde, Aparisi i Granel, han mantin-
gut una reunió amb representants de 
la Confraria de Pescadors de Borriana, 
per a tractar les diferents possibilitats 
de millora de les instal·lacions, tant per 
a la confraria com per al consistori. 

PORT
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L'Ajuntament ha completat el parc mò-
bil de la Policia Local amb un nou furgó 
destinat a la unitat d'atestats, que es 

convertirà, a més, en oficina mòbil d'aten-
ció a la ciutadania. L'alcaldessa i respon-
sable de Seguretat, Maria Josep Safont, 
acompanyada pel Cap de la Policia Local, 
Francisco Javier Catalán, n’han supervisat 
l’entrega aquest matí a la plaça Major.

El vehicle ha sigut adjudicat a la mercan-
til Andacar2000 SA per un import anual 
de 16.117,20 euros, d’aquesta manera, 
s’ha aconseguit una rebaixa de 1.882,8 
euros anuals respecte a l'import inicial de 
licitació del subministrament, que s'es-
tendrà per un període de quatre anys.

L'alcaldessa ha volgut destacar el “com-
promís ferm de la corporació municipal 
de dotar la Policia Local d'instruments 
tècnics d'última generació per a un 
desenvolupament idoni de les tasques 
que la policia té encomanades”.

Mostra d'aquest compromís, ha assegu-
rat Maria Josep Safont, és “la renovació 
del furgó de la Unitat d'Atestats, destinat 
a l'exercici de funcions de trànsit, segure-
tat viària i investigació d'accidents”.

Sobre aquest tema, tant Safont com 
el cap de la Policia Local han subratllat 
que es tracta d’un “nou vehicle, versàtil, 
que incorpora importants millores tec-
nològiques en comparació als anteriors 
furgons destinats a la unitat d'atestats”.

ritzacions necessàries de la inspecció tècni-
ca de vehicles per a l'adaptació a la seua fun-
ció com a vehicle d'atestats i oficina mòbil, 
amb el qual es pertén un major acostament 
de la Policia Local a la ciutadania”.

El nou vehicle està dotat de dispositius 
tecnològics per a la realització in situ de les 
proves legalment establides per a la de-
tecció de drogues o alcohol durant la con-
ducció. Així mateix, incorpora un dispositiu 
integrat de geoposicionament del vehicle, 
de manera que en la central de policia se’n 
coneix en tot moment la ubicació exacta 
per a una millor gestió de les patrulles.

També compta amb radioemissora digi-
tal integrada en la xarxa Tetra de la Ge-
neralitat Valenciana i GPS, i dispositius 
de senyalització òptica tipus led d'últi-
ma generació per a una millor visualit-
zació, tant interior com exterior, i estalvi 
energètic. A més incorpora noves llan-
ternes tipus led d'alta visibilitat per a la 
realització d’inspeccions.

Igualment, el dispositiu de megafonia 
inclou un sistema per a poder llançar 
missatges gravats o de viva veu per 
part dels i de les agents i compta amb 
elements de senyalística i instruments, 
també d'última generació, necessaris 
per a la realització de controls i investi-
gació d'accidents.

Finalment, el furgó conté diversos com-
partiments distribuïts a l'interior del 
vehicle per a la col·locació de material 
d'oficina i instruments necessaris per a 
la realització de les tasques a les quals 
s’ha destinat. 

Un nou furgó destinat a la unitat d'atestats, que es convertirà, a més, en oficina mòbil 
d'atenció a la ciutadania

Nou vehicle destinat a la Policia Local

Així, el nou furgó està dotat de material per 
a convertir-se en oficina itinerant i comp-
ta amb ordinador personal i impressora 
multifunció, entre d’altres. Està connectat 
telemàticament amb la Central de Policia 
Local, per la qual cosa qualsevol tasca es 
pot realitzar en el mateix vehicle sense 
necessitat de desplaçament a les depen-
dències policials per part de la ciutadania.

Cal recordar que la unitat d'atestats és 
l'encarregada de l'elaboració de diligènci-
es, informes i investigació d'accidents de 
circulació en vies de titularitat municipal 
i de la realització de controls preventius 
en matèria de trànsit i seguretat viària, 
als quals la policia local es troba adherida 
a través de les campanyes impulsades a 
nivell nacional per la Direcció General de 
Trànsit, a més d'altres serveis de suport 
a la resta d'unitats policials.

El Cap de la Policia Local ha precisat que 
aquesta unitat compta amb “totes les auto-

POLICIA LOCAL



L'Ajuntament ha invertit 29.724 euros en la demolició i la reconstrucció completa 
d’aproximadament 100m lineals de vorera

Finalitzada la renovació de les voreres del 
camí d’Onda

L 'Ajuntament de Borriana ha 
finalitzat la renovació de les 
voreres del camí d’Onda, con-

cretament del tram entre el carrer 
dels Frares i la plaça del 9 d’Octubre. 
Es tracta d'unes obres de millora i 
reparació d'aproximadament 100m 
lineals de vorera amb un ample de 
3 metres, que compten amb una 
inversió directa del consistori de 
29.724 euros, segons ha explicat 
el regidor de Serveis Públics, Vicent 
Aparisi.

Per a aquesta actuació municipal, 
demandada per les persones usuà-
ries i pel veïnat de la zona perquè es-
tava en mal estat, prèviament s'han 
derrocat els rastells, els taulells i els 
escocells vells per a realitzar una re-
construcció completa amb rajola hi-
dràulica negra de 20x20. També s'ha 
renovat la canalització de l'enllume-
nat públic i s'han reposat les tapes de 
les arquetes.

Així mateix, ha destacat Aparisi, en 
aquest tram de les voreres s'han tin-
gut en compte les normes d'accessi-
bilitat per a les persones amb mobi-
litat reduïda. El regidor ha emmarcat 

l'actuació com a “part del projecte 
municipal de remodelació, renovació i 
conservació de voreres en el municipi 
amb l'objectiu de satisfer les necessi-
tats dels veïns i veïnes”.

Les obres han estat visitades pel re-
gidor de l'àrea en diverses ocasions 
amb l'objectiu de comprovar-ne el 
desenvolupament. Alhora que ha vol-
gut demanar disculpes al veïnat per 
les molèsties que hagen pogut cau-

sar-los les obres, i agrair-los “la seua 
paciència”. Amb tot, ha afegit, una 
vegada finalitzades les obres “con-
sidere que ha valgut la pena perquè 
ha quedat una obra de gran qualitat i 
s'han suprimit les barreres arquitec-
tòniques que existien”.

“Estem molt contents que es faça re-
alitat una cosa que era molt neces-
sària en aquest barri”, ha manifestat 
Aparisi. Sobre aquest tema, ha preci-
sat que la ciutadania de Borriana “pot 
estar segura que se l’escolta i se'ls té 
en compte i complim amb els com-
promisos adquirits”.

La regidoria de Serveis Públics està 
immersa en les obres de condicio-
nament de les voreres en mal estat 
de tot el terme de Borriana i pròxi-
mament es posaran en marxa més 
obres per a reparar altres voreres 
en altres barris de la ciutat. Es trac-
ta de continuar amb actuacions en 
via pública dirigides a “afavorir la 
seguretat viària, l'accessibilitat, la 
mobilitat sostenible o el condiciona-
ment de vies” ha conclòs el regidor 
de l’àrea. 

RENOVACIÓ VORERES
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Entitats socials, clubs esportius, falles i persones a títol individual, s'han implicat en 
el projecte artístic #FilsperlaIgualtat emmarcat en la celebració del 25N

Més de 2.000 persones han 
teixit per la igualtat i contra 
la violència de gènere a Bor-

riana i han plasmat la seua implicació 
amb el muntatge del projecte artístic 
#FilsperlaIgualtat, idea central de la 
campanya proposada per l'Ajunta-
ment de Borriana a l’entorn del 25N 
d'enguany.

Al llarg del dia 25 de novembre, les 
entitats, els escolars i la ciutadania 
van ser els protagonistes a Borriana 
de culminar la campanya cooperativa 
i comunitària que va finalitzat amb 
la instal·lació i muntatge del projec-
te artístic #FilsperlaIgualtat, coordi-
nat per Miss Maloya Arts Projects, i 
que ha vestit amb llana de colors les 
palmeres de l'avinguda del Cardenal 
Tarancon i d'altres espais del Port, la 
Serratella i el Grau, així com diferents 
col·legis de la localitat.

Des de la regidoria d'Igualtat de 
l'Ajuntament s’han desenvolupat di-
verses activitats emmarcades en la 
programació municipal per a celebrar 
el Dia Internacional per l'Eliminació 
de la Violència contra la Dona, amb el 
propòsit d’implicar la major quantitat 

de població possible per a lluitar con-
tra la violència masclista i, al mateix 
temps, crear una xarxa de suport per 
a les víctimes.

Maria Romero ha mostrat la seua 
satisfacció pel treball comunitari re-
alitzat en les diferents activitats de la 
campanya i pel resultat, “amb el re-
mat final de la instal·lació del projecte 

artístic, que ha rebut l'admiració i elo-
gis de la ciutadania”.

Per a la regidora d'Igualtat, es tracta 
d'un treball conjunt entre l'Ajunta-
ment, tots els centres educatius, en-
titats socials, clubs esportius, falles i 
la ciutadania a través de persones a 
títol individual per a la “sensibilització, 
prevenció i erradicació de la violència 

Més de 2.000 persones han teixit 
per la igualtat i contra la violència de 

gènere a Borriana

25N



de gènere, que s'ha desenvolupat i di-
versificat per sectors de la població”.

Així mateix, va ressaltar que moltes 
persones “han volgut sumar-se a la 
iniciativa, reflexionar sobre el tema, 
teixir totes juntes fils per la igualtat i 
crear xarxa contra la violència de gè-
nere”. En la seua opinió, s'ha aconse-
guit “una manifestació i visualització 
que mostra l'àmplia participació social 
de la ciutadania de Borriana i la seua 
implicació en aquest repte”.

La posada en escena va comptar 
també amb la instal·lació de tres pa-
pallones folrades amb els teixits que 
han realitzat els escolars i entitats 
del municipi i col·locades en la glori-
eta de la mateixa avinguda. Creades 
per l'alumnat dels Cicles Formatius de 
grau mitjà de Fusta, Moble i Suro i de 
grau superior d'Artista Faller i Cons-
trucció d’Escenografies de l'IES Jaume 
I, representen i personifiquen les tres 
germanes Mirabal (també conegu-
des com les Papallones) que van ser 
assassinades el 25 de novembre de 
1960.

ELS CENTRES EDUCATIUS BOLCATS 
AMB LA FORMACIÓ EN IGUALTAT 
Tots els centres educatius de Bor-
riana s'han bolcat activament en la 
formació en igualtat per a l'alumnat 
i en activitats preventives contra la 
violència de gènere durant els últims 
mesos, segons ha valorat la regidora 
d'Igualtat, Maria Romero.

Sobre aquest tema, ha indicat que si 
bé tots els centres educatius de la ciu-
tat s'han implicat en el projecte artís-
tic #Filsperlaigualtat i han col·laborat 
amb l’aportació de pots de fils o direc-
tament teixits, el seu compromís en 
la commemoració del 25 de novem-
bre, la promoció dels bons tractes i la 
igualtat en els centres educatius “ha 
anat molt més enllà” i, cada centre, en 
funció de l'edat del seu alumnat, ha 
preparat una programació específica 
en la qual s'ha “embarcat” tota la co-
munitat educativa.

En aquest sentit són diversos els col-
legis que han vestit arbres del pati 
escolar amb teixits elaborats per la 
comunitat educativa i papallones re-
cordant a les germanes Mirabal. Tam-

bé han preparat lectures, tallers i ex-
posicions que reforcen el compromís i 
el suport a les víctimes de la violència 
de gènere.

MINUT DE SILENCI PER LES VÍCTI-
MES DE VIOLÈNCIA DE GÈNERE 
En la jornada del 25N, l'Ajuntament 
de Borriana es va sumar al minut de 
silenci, a la porta del consistori, per 
les víctimes de la violència contra les 
dones, per les assassinades i per les 
supervivents. L’acte va ser convocat 
per la Delegació del Govern contra 
la Violència de Gènere a través de la 
FVMP amb motiu de la commemora-
ció del 25 de novembre, Dia Interna-

cional de l'Eliminació de la Violència 
contra les Dones.

L'acte va visibilitzar públicament el su-
port i el compromís de totes les insti-
tucions i de la societat espanyola en el 
seu conjunt amb les víctimes, una for-
ma de reparació moral i simbòlica cap 
a elles, que es va realitzar a Borriana 
amb les oportunes garanties d'acord 
amb les recomanacions de les autori-
tats sanitàries.

LECTURA DE LA DECLARACIÓ INSTI-
TUCIONAL DEL 25N DE LA FVMP
L'alcaldessa de Borriana, Maria Jo-
sep Safont, i la regidora d'Igualtat, 
Maria Romero, van presidir la nit del 

Continua en la pàgina següent
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25N l'acte reivindicatiu i obert a la 
ciutadania en el CMC la Mercè, que 
posava fi a la programació instituci-
onal local de la jornada commemo-
rativa del 25N a la ciutat, i en la qual 
les paraules, l'art, la reivindicació i la 
participació van assumir el protago-
nisme.

En un senzill i commovedor acte que 
va començar amb un agraïment pú-
blic a totes les persones i entitats 
que havien col·laborat en la iniciativa 
#FilsperlaIgualtat, Maria Josep Safont 
i Maria Romero van ser les encarre-
gades de la lectura de la declaració 
institucional del 25N de la FVMP i 
l'adhesió a la qual va ser aprovada en 
el Ple municipal. Text que reafirma el 
compromís de l'Ajuntament per a aca-
bar amb qualsevol manifestació de 
violència masclista, incidint en l'afec-
tació que la crisi sanitària pot tindre 
en les dones i ratificant l'adhesió i el 
compromís amb el Pacte valencià 
contra la violència de gènere i el Pacte 
d'Estat.

A més d'entitats, associacions i per-
sones a títol individual, a l'acte va as-
sistir també una àmplia representació 
de la corporació municipal i la diputa-
da a les Corts Valencianes, Mònica 
Álvaro.

Posteriorment, van intervindre di-
ferents entitats amb lectures de 
manifests, entre les quals hi havia 

el Consell Local de la Jo-
ventut, el Centre Juvenil 
Salesià Porta Oberta 
o l'Associació Zenobia 
Camprubí Borriana que, 
a més de les seues pa-
raules, va proposar una 
activitat simbòlica, en 
memòria de totes les 
dones assassinades per 
violència masclista des 
del 25 de novembre de 
2019 a 25 de novem-
bre de 2020, en què van 
convidar a participar a 
totes les persones pre-
sents. 

25N



Les activitats musicals, artístiques i una xarrada impulsades pel Consell van posar el 
punt i final a la programació que el consistori havia preparat per commemorar el 25N

El CMC la Mercè va albergar els 
primers actes preparats pel 
Consell Local de la Joventut amb 

motiu del 25 de novembre, Dia Inter-
nacional per l'Eliminació de la Violència 
contra la Dona. Aquest esdeveniment, 
per al qual el Consell va crear un grup 
de treball en què es van inscriure di-
ferents joves, va posar el punt i final a 
la programació que el consistori havia 
preparat per commemorar el 25 de no-
vembre.

El divendres 27 de novembre de ves-
prada es van iniciar les activitats amb 
una xarrada per part de Maria Medi-
na-Vicent, del grup d'investigació fe-
minista Asunción Escribano de l'UJI, 
per a la qual es van quedar curts els se-
ients que s’havien preparat. La xarrada 
oferida per la filòsofa i investigadora va 
fer un recorregut per la conceptualitza-
ció de la violència de gènere.

Posteriorment i per grups, com a me-
sura sanitària adoptada per la Covid, 
es va visitar l'exposició “Dones (In)vi-
sibles” comissariada per Nerea Bella. 
Aquesta exposició pretén trencar el 
desconeixement del talent femení en 

Èxit total en el primer acte organitzat pel 
Consell Local de la Joventut de Borriana

ana Rocha els que van sonoritzar el 
CMC la Mercè.

Les artistes borrianenques Tatiana Ja-
valoyes, Marta Garcia, i Clàudia Pérez 
amb Ramon Sebastià, van aportar la 
seua potència vocal amb un concert 
que va posar el punt final a la jornada. 
Problemes de salut van impedir que 
poguera participar Marta Molina, tal 
com s'havia anunciat prèviament. Les 
tres actuacions van estar acompanya-
des per un nodrit grup de persones que 
malgrat la pluja, no van voler perdre's 
la cita en què es va reivindicar la neces-
sitat d'acabar amb la violència masclis-
ta, així com la força i la vàlua femenina.

Als actes van assistir l'alcaldessa de 
Borriana, Maria Josep Safont, la regidora 
de Joventut, Lluïsa Monferrer, el regidor 
de Cultura, Vicent Granel, i la regidora 
d'Igualtat, Maria Romero, que van coin-
cidir a felicitar la junta del Consell, forma-
da per joves de Di-capacitat, de l’AEB, del 
CJPO i de Creu Roja-Pineo, als quals van 
donar l'enhorabona personalment ani-
mant-los a seguir “en la mateixa línia, 
que s'ha demostrat que és la més opor-
tuna per a arribar al públic juvenil”. 

l'art i ha aconseguit aglutinar moltes 
artistes castellonenques. Així, fins al 
5 de gener, es podrà gaudir d'obres 
d'Amparo Saera, Esther Garí, Ino Grau, 
Klumi, Lídia Oliver, Maria Doménech, 
Makeupbytatix – Tatiana Valls, Ma-
ria Vidal Makeup, Mayte Vidal-MVM, 
Paula Lorenzo, Paula Zorite i Very Ve-
ritas. Mentre els últims grups visita-
ven l'exposició que havia creat molta 
expectació, van ser els versos d'Adri-

CONSELL LOCAL JOVENTUT
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Des de l'Ajuntament es fa una crida a la col·laboració veïnal, perquè 
resulta de vital importància donar avís d'aquestes situacions per a 

facilitar-ne la correcta gestió i resolució

toratge primerenc del problema amb 
l'objectiu de “poder oferir a les autori-
tats competents una imatge real de la 
situació amb la major quantitat d'infor-
mació possible”.

Sobre aquest tema, l'alcaldessa de 
Borriana, Maria Josep Safont, ha preci-
sat que des de l'Ajuntament “estem to-
talment en contra de l'ocupació il·legal 
d'habitatges, igual que ens preocupa 
les molèsties que poden patir els veïns 
i veïnes. Som conscients que existeix 
aquest problema, però els consistoris 
només podem col·laborar amb la justí-
cia per a poder solucionar-ho”.

“Són delictes perseguits per l'Admi-
nistració de Justícia, i la justícia ja té 
els seus procediments propis”. Des de 
la competència municipal, “podem col-
laborar per a auxiliar de manera com-

plementària, que és el que estem fent, 
amb augment de la presència policial i 
personació de la Policia Local quan els 
veïns o les veïnes denuncien o adver-
teixen sobre aquesta qüestió”.

Així mateix, Maria Josep Safont ha 
assegurat que des de l'Ajuntament, 
“tenim clar que aquestes invasions de 
la propietat privada no han de perme-
tre's, i a Borriana ja es realitzen tots els 
tràmits que estan al nostre abast per a 
impedir les ocupacions amb un proto-
col en què avisem els propietaris, quan 
tenim coneixement, molts dels quals 
són bancs”.

Finalment, l'alcaldessa i la Policia Local 
han fet una crida a la col·laboració veï-
nal, “perquè resulta de vital importàn-
cia donar avís d'aquestes situacions en 
pro d’una correcta gestió i resolució”. 

La Policia Local du a terme un programa 
de control d'ocupacions il·legals 

d'habitatges

La Policia Local de Borriana va ini-
ciar el mes d’octubre un programa 
de control d'ocupacions il·legals 

d’habitatges, a instàncies de l'equip 
municipal de govern, i arran d'una ins-
trucció de la Secretaria d'Estat de Se-
guretat emesa en aquest sentit, que 
pretén controlar aquesta activitat de-
lictiva marcada moltes vegades per un 
aspecte social, però que pot posar en 
risc la convivència veïnal i el benestar 
dels habitants del municipi.

Amb aquesta finalitat, des de l'àrea 
de Prevenció (Prevenpol) de la Policia 
Local de Borriana es monitora diària-
ment aquesta activitat per a “facilitar 
el treball de les autoritats competents 
en la matèria” i, al mateix temps, “de-
tectar necessitats de caràcter social 
que pogueren patir persones relacio-
nades amb aquests fets”, ha indicat el 
cap de la Policia Local, Francisco Javier 
Catalán.

Es tracta, ha argumentat, de “delimitar 
l'aspecte social del problema de l'habi-
tatge del que poguera suposar l'activi-
tat delictiva dels que, en alguns casos 
de forma organitzada, es dediquen a 
obrir habitatges, quasi sempre desha-
bitats i, fins i tot, realitzant enganxa-
ments il·legals de subministraments, 
especialment elèctrics, per a oferir-les 
posteriorment, amb el cobrament pre-
vi d'importants quantitats, a persones 
necessitades”, generant amb això, ha 
continuat el cap de la Policia Local, “un 
problema no solament econòmic sinó 
també social, en provocar la gradual 
degradació de zones urbanes i la con-
vivència veïnal”.

És per aquest motiu que, segons ha 
explicat Catalán, s'ha iniciat un moni-
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Joves de l'associació Di-capacitat, 
els primers a felicitar el Nadal a 

l'alcaldessa de Borriana

Joves de l'associació Di-capacitat va assistir personal-
ment a finals de novembre a l'Ajuntament de Borriana 
per a donar una sorpresa a l'alcaldessa de la ciutat, Maria 

Josep Safont, i ser els primers a felicitar-li el Nadal, i com a 
mostra d’afecte li han dut un obsequi realitzat per ells ma-
teixos.

Bea, Julio Alberto i Camilo han sigut els encarregats de lliu-
rar-li el regal, un arbre de fusta confeccionat i decorat per 
ells, i una afectiva targeta de felicitació nadalenca. L'alcal-
dessa de Borriana, visiblement emocionada, els ha agraït 
“l'afecte i l’estima mostrats” i ha elogiat “el bon treball re-
alitzat”.

Di-Capacitat és una associació sense ànim lucratiu, integra-
da per persones amb diversitat funcional i amics col·labora-
dors que, de manera desinteressada, pretén oferir als seus 
associats i a totes les persones amb diferents discapacitats 
els mitjans més adequats per a tindre una vida més nor-
malitzada, el respecte i la consecució d'uns drets humans 

bàsics. Compta amb més de 100 socis i col·laboradors que 
realitzen la seua activitat a la ciutat de Borriana. 

Di-capacitat 
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Estamos a punto de acabar un año 
maldito, annus horribilis, marcado por 
una pandemia que ha hecho estragos 
en todos los ámbitos y sobre todo en 
nuestra cotidianidad, aquello que defi-
níamos como normalidad.
La crisis económica provocada por la 
Covid-19 ha demostrado que para los 
socialistas lo más importante son las 
personas. Así, hemos duplicado el pre-
supuesto para ayudas sociales y se han 
puesto a disposición del área 600.000 
euros, para ayudar a las familias que se 
han visto seriamente afectadas por la 
crisis. En el área de comercio, hemos 
puesto a disposición cerca de 500.000 
euros, para ayudas a los autónomos, 
pymes y mutualistas, y para la pro-
moción del comercio local (sorteos, 
promociones, Fira de Nadal). Todo ello 
para apoyar e impulsar el comercio y la 
economía de nuestra ciudad.
En la última crisis (2008-2013), con 
gobiernos del PP en el Ayuntamiento 
de Borriana, la solución de la derecha 
era subir los impuestos y dar la espalda 
al comercio local, con un presupuesto 
de menos de 40.000 euros anuales. 
Además de todas aquellas familias que 
no encontraron el apoyo de su Ayun-
tamiento cuando más lo necesitaban, 
debido a su situación laboral como 
consecuencia del cierre de empresas y 
la ausencia de trabajo.
Ahora estamos proponiendo el pre-
supuesto para 2021, el primero ela-
borado teniendo en cuenta la crisis 
sanitaria, que ha provocado a su vez 
la actual crisis económica y social, en 
el que se priorizará la acción social, el 
fomento del empleo y la promoción 
del comercio de nuestra ciudad. Incre-
mentaremos el capítulo de inversiones 
y veremos como se convierten en rea-
lidad las obras programadas e impres-
cindibles para Borriana como el Centro 
comarcal de Atención Temprana, el 
renovado edificio del antiguo ambula-
torio de la calle València que acogerá 
todas las dependencias de los Servici-
os Sociales, el nuevo instituto Jaume I, 
cuyas obras de derribo y nueva cons-
trucción comenzarán a principios de 
2021, la reparación de los caminos ru-
rales, obras diversas para aminorar las 
consecuencias de las inundaciones por 
lluvias, o la mejora de la depuradora, 
son algunas de las previsiones para el 
próximo año 2021. En estos momen-
tos, estamos convocando reuniones 
con sindicatos y, sobre todo, con los 
grupos de la oposición para saber qué 

propuestas plantean en un año tan di-
fícil e incierto, aunque esperamos que 
sea decisivo para la salida de la crisis 
sanitaria que permita una recuperación 
económica rápida y sólida que nos lleve 
de nuevo a la normalidad.
El discurso del odio
Cuando el insulto y la descalificación 
personal se convierten en el argumen-
to central de algunas intervenciones en 
los plenos municipales, dice mucho y 
mal de las personas que actúan de esta 
manera. Ciertamente, la experiencia en 
nuestro Ayuntamiento en los últimos 
años nos aporta ejemplos que eviden-
cian estas actitudes, pero parece que 
algunos no quieren aprender y siguen 
con esta estrategia pensando en el ré-
dito electoral y obviando la educación y 
las buenas formas como ejemplo pro-
totípico del buen político.
En los últimos plenos, especialmente 
el PP, se empeña en parecerse y hasta 
sorpasar por la derecha a la propia de-
recha extrema, con intervenciones de 
gran teatralidad y llenas de odio contra 
algunos miembros del equipo de gobi-
erno. Para demostrar que su discurso 
vacuo y falto de interés para la ciuda-
danía parezca lo que no es. Alargan-
do el pleno innecesariamente, cuatro 
horas o más, como si se tratase de un 
programa de salsa rosa, solo porque se 
retransmite en streaming.
Los mismos que gobernaron Borriana 
durante 20 años exigían la dimisión del 
concejal de urbanismo por una sentencia 
que obliga al Ayuntamiento a pagar las 
costas de un juicio, 600 euros, por apoyar 
una iniciativa empresarial que, además 
de crear puestos de trabajo, supondría 
un ingreso de 100.000 euros de canon 

y siendo Conselleria quien tiene la últi-
ma palabra. Cuando solo en los últimos 
cuatro años los burrianenses hemos 
pagado más de tres millones de euros 
en sentencias de la época del PP. Val-
ga como ejemplo los 60.000 euros que 
tuvimos que pagar a la cadena Ser por 
sentencia, o los 9.000 que costó cambiar 
la escultura del camí Fondo de sitio, o los 
dispendios y fanfarronerías varias como 
los 60.000 euros anuales por la campaña 
Burriana Bonica, los miles euros del au-
tobús de Burgos para guardar-lo en el 
almacén de Vía Pública, los 40.000 euros 
pagados por un scalextric (dos días) para 
promocionar la Fórmula-1 de Camps, 
los 75.000 euros del vergonzante espot 
de la familia Alcántara o el viaje privado 
a Luxemburgo del anterior alcalde y de 
algunos concejales con sus parejas pa-
gado con dinero público. Por lo visto, la 
vergüenza es un sentimiento que se olvi-
da con gran facilidad, contra esto el mejor 
remedio es la memoria de los que aun no 
entendemos como los que despilfarra-
ron durante tanto tiempo ahora dan lec-
ciones de honestidad.
BON NADAL i BON ANY
El partido socialista le desea a toda la 
ciudadanía de Borriana unas felices 
fiestas, que disfruten de la familia en 
este año tan diferente, y les pedimos 
encarecidamente que respecten las 
normas establecidas por Sanidad, por-
que se dictan para evitar contagios y 
por el bien de todos.
Finalmente, en estas entrañables fi-
estas, queremos ofrecer un merecido 
homenaje a las personas de nuestra 
ciudad que han fallecido este año 2020 
a consecuencia de la pandemia. Un re-
cuerdo y un reconocimiento sincero 
desde la humildad.

Por un 2021 mejor

opinió



Informa’t i contacta a:
borriana.compromis.net

borriana@compromis.net

Preparats per a un nou any

En l’últim Butlletí Municipal del 2020 
acabem un any estrany, difícil i a la ve-
gada, colpidor per a molts veïns i ve-
ïnes de Borriana. Han passat moltes 
coses aquests dotze mesos d’un any 
que ningú ens esperàvem que passa-
ria, però en el que les circumstàncies 
ens han fet ser més forts, i tal volta, 
més units que mai, encara que açò úl-
tim sols haja durat els quatre mesos 
de confinament. Encara així, des de 
Compromís hem treballat per millo-
rar la vida de les persones a Borriana, 
i és el que anem a seguir fent el proper 
any. Amb més ganes que mai, i en un 
any destinat a recuperar la nostra so-
cietat tal i com era abans de la COVID. 
No serà fàcil, però menys encara sinó 
anem agarrats de la mà per poder fer 
una ciutat millor per al comerç, per a 
les empreses, per als més menuts i 
majors, simplement per a les perso-
nes. 

En pocs dies, aprovarem el pressu-
post municipal per al proper any. Uns 
comptes, que aquesta vegada han es-
tat més consensuats que mai, després 
de que l’equip de govern es reunira en 
els tres partits de l’oposició per conèi-
xer les seues propostes per a millorar 
la vida dels veïns i veïnes de Borriana. 
Un pressupost centrat en les perso-
nes, en les àrees de Benestar Social, 
Promoció Econòmica, Inclusió i Ocupa-

ció, i per altra banda, en inversions per 
als projectes dels Fons Feder, i també 
per millorar la vertebració de la nostra 
ciutat.

Un nou edifici de Serveis Socials, un 
Centre d’Atenció Temprana, la rehabi-
litació de la Casa de la Cultura, la mi-
llora de parcs i jardins, la continuïtat 
del projecte de regeneració del barri 
de La Bosca, són projectes que seran 
realitat el proper any, tots enfocats en 
millorar els serveis municipals. És mo-
ment de seguir invertint en ocupació, 
de la mateixa manera que ho hem fet 
en els últims anys amb contractacions, 
programes i tallers de formació de la 
gent aturada, que ha vist com a través 
d’aquestes iniciatives ha pogut tornar 
al mercat de treball. L’exemple són les 
45 persones que ara formen part del 
programa d'itineraris d'inserció soci-
olaboral Il·lusiona’t amb l’objectiu final 
de tornar a treballar. És el que ha estat 
fent Compromís des de que va entrar 
en l’ajuntament i la Generalitat, treba-
llar per les persones. 

I mirant per totes i tots, a la Generalitat, 
Compromís ha aconseguit una nova llei 
fiscal que gravarà als que més tenen 
per poder invertir en els que menys te-
nen, el repartiment igualitari per a una 
societat que busca renàixer, i que més 
de 7000 persones tinguen bonificaci-

ons en el lloguer solament per tindre 
una renta mitjana o baixa.

I abans d’acabar el 2020, també volem 
recordar l’últim mes de novembre, uns 
dies que han unit a col·lectius i veïnat 
de Borriana en un projecte comú, “Fils 
per la Igualtat”, per buscar la divulga-
ció, informació, reivindicació i lluita per 
un problema que tenim present en la 
nostra població com és la violència 
masclista. Davant els negacionistes 
que hi ha al consistori municipal, toca 
estar units i demostrar que tota aque-
lla unió durant el confinament no s’ha 
perdut del tot, sinó que amb aquestes 
campanyes es demostra la línia a se-
guir de la majoria de la societat borria-
nenca, i posar damunt la taula el suport 
i la necessitat de teixir xarxa. Deixem 
a un costat els que sols busquen els 
crits i titulars de premsa, i seguim tre-
ballant per a comptar l’any que ve amb 
el Programa Juntes, per a víctimes de 
violència de gènere que ofereix la Creu 
Roja, centrar esforços en la prevenció 
de la violència de gènere i impulsar el 
Pla d’Igualtat Municipal fomentant la 
coeducació a tots els centres educa-
tius de la ciutat, des de les escoletes 
d’infantil fins a l’Escola d’Adults, oferint 
formació als claustres i oferint-los as-
sessorament així com una coordinació 
contínua. Queda molt per fer, i nosal-
tres anem a seguir treballant per a 
complir els objectius que necessite la 
nostra ciutat.

Per últim, des de Compromís vos de-
sitgem un bon nadal i feliç any 2021. 
Ara més que mai, és el moment d’estar 
junts per recuperar una ciutat que es-
timem totes i tots, i en la que el valor 
més important és el seu veïnat. No-
saltres seguim oberts a la ciutadania, 
i si vols participar i proposar, no dubtes 
en posar-te en contacte per a fer de la 
nostra ciutat, un projecte comú.
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Desde hace meses, los vecinos 
de Burriana sufren un recorte 
sanitario que ha dejado al 50% 

la cobertura médica de nuestra playa. 
Los residentes han visto cómo de un 
plumazo, PSOE y Compromís echa-
ban el cierre al consultorio del Puerto 
y colapsaban la atención que pres-
tan los profesionales sanitarios en el 
consultorio del Grao. 
Es la política de la izquierda, la que 
no duda en desmantelar la asistencia 
médica de los ciudadanos, dejando al 
50% el servicio médico en la costa, mi-
entras ellos se suben los sueldos un 
60% a costa del bolsillo de los vecinos. 

Hay dinero para subir las nóminas de 
los políticos, pero no esperen un solo 
euro para garantizar la excelencia de 
un sistema público de salud que el 
PSOE y Compromís han atacado direc-
tamente a la línea de flotación.  

Ximo Puig y sus más de 300 asesores 
y altos cargos se subirán los sueldos 
un 2% el próximo año a costa de cer-
rar centros de salud como el nuestro, 
el del Puerto. Y ese modelo es el que 
reproducen fielmente PSOE y Compro-
mís en Burriana. 

Lo hicieron en 2019, en julio, cuando 
pactaron en cuestión de días la subi-
da de 100.000 euros de sus nóminas. 
Esas que pagamos nosotros religiosa-
mente a través de impuestos. Porque 
si no había dinero para garantizar este 
incremento salarial, había que buscarlo. 
Y qué mejor que hacerlo rascándole el 
bolsillo a las familias de nuestra ciudad. 

Este año hemos pagado un 5% más de 
Impuesto de Bienes Inmuebles (IBI) y 
llevamos acumulada una subida de la 
basura de un 29% en los últimos cinco 
años. PSOE y Compromís nos suben 
los impuestos para poder cobrar más 
a fin de mes. Y mientras, en la calle, 
más de 2.500 familias están en paro 
y recursos básicos, como el sanitario, 
sufren recortes y desmantelamientos 
porque la izquierda tiene otras priori-
dades. 

La izquierda sigue apostando por sus 
prioridades. Las que no tienen nada 
que ver con las de la calle. Desde hace 
cinco años, Burriana sufre la incom-
petencia y la ineficacia de quienes nos 
gobiernan. Las que nos obliga a pagar 
más para vivir en una ciudad que ha 
perdido recursos básicos, como el sa-
nitario, y también oportunidades. 

Hoy, más de 2.500 familias de nuestra 
ciudad piden una oportunidad laboral 
para llegar a fin de mes. Hoy decenas 
de comerciantes se han visto obligados 
a echar el cierre definitivo a su actividad 
porque no han contado con ninguna 
ayuda que les diera oxígeno para so-
portar una pandemia que ha trascen-
dido más allá de lo sanitario.

Y hoy seguimos reclamando la exce-
lencia sanitaria que nunca tuvo que 
verse mermada por la incompetencia 
política. Porque en plena pandemia la 
sanidad es lo único que importa, inver-
tir en medicina y proteger a nuestros 
profesionales para garantizar la mejor 
atención a los pacientes. Los recursos 
que eviten contagios y las infraestruc-
turas que aseguren una atención óp-
tima en caso de necesidad y que han 
quedado en un segundo plano. 

Burriana merece mucho más y 2021 
exige el máximo esfuerzo. La altura 

de miras necesaria para enfrentar con 
éxito un escenario crítico, de guerra, 
según coinciden en definir los analis-
tas económicos. Y para salvar con éxi-
to esta situación, contamos con el po-
tencial de nuestros emprendedores, 
del talento de nuestros comercios y el 
esfuerzo de pymes y autónomos. 

Ese que PSOE y Compromís han igno-
rado desde el minuto cero de la pande-
mia con limosnas cuando hubieran po-
dido convertirse en potentes acicates 
para el desarrollo. Burriana superará 
esta crisis si quienes hoy gobiernan sa-
len a la calle y resuelven los problemas 
que los vecinos padecen. Porque la re-
alidad de Burriana no es la que PSOE y 
Compromís ven desde las ventanas de 
sus despachos. Al calor de la calefac-
ción y con la extra de diciembre a punto 
de ser ingresada, el futuro se ve de otra 
manera. 

Nosotros vamos a seguir luchando por 
bajar los impuestos frente a dos par-
tidos que los suben. Por defender los 
proyectos que garanticen oportuni-
dades frente a quienes solo creen en 
la política de subsidios. Por abrir los 
recursos que la izquierda ha cerrado 
y que son básicos para el bienestar 
y la calidad de vida de nuestros veci-
nos. Porque Burriana merece un 2021 
próspero. Y es posible.

Hay dinero para sueldos, no para sanidad
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BURRIANA ‘OKUPADA’

Cs
Burriana

mjesus.sanchis@burriana.es
www.ciudadanos-cs.org

Se termina el año, pero comienzan 
los problemas para muchos veci-
nos de Burriana, porque de vivir 

en calles tranquilos y en plena armo-
nía, han pasado a tener miedo, a recibir 
insultos y molestias continuas. Pero 
¿por qué? ¿a qué se debe tanta conflic-
tividad? Pues muy sencillo, la ocupa-
ción’ ilegal se ha disparado en nuestra 
localidad y por ende, la preocupación 
por parte de los burrianenses. 
¿Casualidad? No lo creo. Con el desa-
lojo de las viviendas derruidas de San 
Gregori, esta problemática se ha pues-
to al orden del día. La incompetencia 
del Ayuntamiento a la hora de ofrecer 
viviendas sociales para quienes no ti-
enen un techo digno, así como la falta 
de empatía con los vecinos, demuestra 
que el bipartito de PSPV y Compromís 
no está ni se le espera.
La situación es crítica por más que traten 
de ponerse una venda en los ojos. No ha-
blamos de un caso puntual sino de diver-
sos y en varios puntos de Burriana: carrer 
Marí, carrer Jardí, San Blas, Jardín del Beso 
o el puerto. Algunos de estos vecinos es-
tán sufriendo en silencio cómo les lanzan 
piedras a sus fachadas, petardos, hacen 
hogueras en los tejados, enganchan la luz 
fuera, incumplen las medidas sanitarias 
y de seguridad, etc. En definitiva, están 
viendo como su vida se convierte en una 
auténtica pesadilla.
Por ello, desde Ciudadanos nos hemos 
puesto manos a la obra para hacer lo 
que no hace el Ejecutivo, defender a 
los burrianenses, tanto a los vecinos 
afectados como a los propietarios. Así 
pues, presentamos una moción en el 
pleno de noviembre para instar al Go-
bierno a que cambiara la ley de modo 
que los ayuntamientos pudieran de-
nunciar ante los tribunales las ocupa-
ciones, y prestar ayuda legal a los pro-
pietarios. Sin embargo, los socialistas 

y los nacionalistas de Compromís vo-
taron en contra. 
Las excusas fueron variopintas y cada 
cual más particular. Desde que era una 
problemática inventada por los medi-
os de comunicación, hasta el ‘no te-
nemos competencias para actuar’. De 
ello, precisamente iba la propuesta de 
pedir cambios legislativos para que los 
ayuntamientos dejen de estar desam-
parados ante este tipo de delitos. Este 
tipo de razonamientos demuestran 
que ni siquiera se leyeron la iniciativa.
Pero nuestra defensa y nuestro apoyo 
no solo se quedó a nivel municipal. 
Además, de apostar por esto en el 
Congreso, nuestro síndic, Toni Cantó, 
junto a la portavoz del área de Vivien-
da, Mamen Peris, nos visitaron para 
conocer de primera mano lo que al-
gunos burrianenses estaban padeci-
endo en carne propia. Desde Les Corts 
ya hemos elevado varias propuestas, 
pero seguiremos insistiendo hasta que 
se tomen cartas en el asunto. A día de 
hoy, existen 1.400 viviendas del par-
que público valenciano ocupadas, im-
pidiendo el acceso a quienes de verdad 
necesitan una vivienda digna.
En este sentido, hemos presentado 
una PNL para crear una oficina virtual 
donde los valencianos puedan solicitar 
información y ayuda en caso de vulne-
rabilidad en cuestión de vivienda, con 
un teléfono ‘112 Vivienda’ para denun-
ciar de forma anónima posibles casos 
de ocupación ilegal y ofrecer atención 
a las víctimas.
Asimismo, hemos planteado un cam-
bio de normativa para que las perso-
nas que ocupan una vivienda de ma-
nera ilegal no puedan acceder a ayudas 
sociales ni a pisos de protección oficial.
Para nuestro partido tan importante 
es ofrecer una vivienda digna como la 
protección de la propiedad privada y es 

que consideramos que son los poderes 
públicos y no los particulares, los que a 
través de la vivienda y el alquiler social 
deben proporcionar un techo a las per-
sonas más desfavorecidas. 
Espero que por el bien de los vecinos, la 
Guardia Civil, logre desalojar a los ocu-
pas y que puedan volver a vivir en paz, 
y que el equipo de gobierno, se preocu-
pe un poco más de que está pasando 
con San Gregori. Aunque parece que la 
preocupación del equipo de gobierno 
es que se haga sin importar como, a 
la vista de ello está la recusación de la 
técnica de urbanismo.
Curioso tema el de la recusación, la aso-
ciación de propietarios pone una denun-
cia ante fiscalía porque considera que los 
informes de la técnica de urbanismo les 
perjudican. Y le piden a la alcaldesa que 
acepte la recusación, inaudito, porque los 
técnicos municipales deben en sus infor-
mes, ajustarse a la legalidad y defender 
los intereses del Consistorio. Y contra 
toda lógica, la alcaldesa, la acepta y la 
aparta, increíble, porque la Fiscalía no ve 
delito en los informes, porque se ajustan 
a derecho, por lo que la alcaldesa debe 
retirar la recusación.
Pero, en ese intervalo de tiempo la 
alcaldesa firma dos decretos relacio-
nados con la cuota , el del cobro de la 
misma, que la técnica ya había indicado 
que no procedía en un informe previo, 
y contesta los recursos de los propie-
tarios que no estaban de acuerdo con 
pagarla. Todo ello amparándose en in-
formes externos y sin ningún informe 
de los servicios municipales.
Y firma también otro decreto autori-
zando la licitación de la obra, y curioso 
también que la solicitud llegue un vi-
ernes y el lunes siguiente la urbaniza-
dora saca la licitación, y todo ello sin el 
informe previo que exige la ley, porque 
el proyecto se rige por la ley anterior a la 
LOTUP, y es que, aquí parece que vamos 
cambiando de ley según nos interesa.
Y para colmo de la historia, en el pleno 
de noviembre, el Ayuntamiento paga 
casi dos millones de la cuota 0 a la ur-
banizador, en vez de pagar con terre-
nos como se acordó en el convenio de 
2010 aún vigente.
Y para rematar el sin sentido de todo 
esto, alegan que no se puede com-
pensar el millón de euros que debía la 
urbanizadora al Ayuntamiento con ter-
renos, y la señora Rius dice esto sin in-
mutarse, es increíble, porque ha dejado 
claro que firmó el convenio transacci-
onal con una empresa deudora de la 
propia administración, cosa que pro-
híbe expresamente la ley de contratos 
del sector público. 
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LIBERTAD Y PROPIEDAD PRIVADA

En el pasado pleno del 5 de no-
viembre la Sra. Sanchis en re-
presentación de C’s presentó 

una moción en la que recogía la pre-
ocupación de vecinos de Burriana 
por una ola de OKUPACIONES ile-
gales en distintas zonas de nuestra 
ciudad, exigiendo mayor implicación 
del Ayuntamiento en la resolución de 
este problema y apoyo real a los pro-
pietarios y vecinos afectados.
Dicha moción recibió el apoyo claro 
de VOX defendiendo la propiedad 
privada como piedra angular de la 
democracia y de la libertad.

También la respaldó el PP.

Por contrario, desde el equipo de go-
bierno negó la mayor, inhibiéndose, 
una vez más y van ...., de las preo-
cupaciones reales de la ciudadanía, 
aún más. El Sr Granel, de Compro-
mís, tuvo la desfachatez de afirmar, 
sin pudor, que esa problemática no 
se daba en Burriana.

Pues bien, en pleno de ayer 3 de 
diciembre parece ser que la Sra. Al-
caldesa y el Sr. Monferrer recono-
cieron la existencia del problema, y 
pasaron por arte de magia a ser los 
grandes defensores de la propiedad 
privada y de los derechos de los ve-
cinos. La Sra. Alcaldesa, según sus 
palabras, ya se había reunido con 
afectados y ofrecido apoyo a los 
mismos, cosa que exigió VOX en el 
pasado pleno y fue calificado de de-
magogo por ello.

Para colmo, el propio Sr. Granel afir-
mó ayer en Pleno afirmó que en esas 

fechas ya disponía de un mapa de la 
Policía Local con la ubicación exacta 
de las viviendas ocupadas. Como se 
atrevió a mentir de esa forma en no-
viembre?. Faltar a la verdad va en el 
sueldo?

No contento con la lamentable ac-
tuación de ayer, el Sr. Granel argu-
mentaba, por decir algo, que la ocu-
pación de viviendas privadas debe 
estar justificada en caso de familias 
en estado de precariedad, trasladan-
do esta lamentable problemática al 
ciudadano, cuando es claro que es 
responsabilidad de la administración 
autonómica con viviendas sociales, 
administración de la que su partido 
junto con el PSOE y PODEMOS gobi-
ernan desde hace 5 años y no saben 
resolverla. Entonces para que están 
ustedes, para cobrar y no tener nin-
guna responsabilidad?

Sr Granel, dado su altruismo con el 
bien ajeno, le invitamos a que haga lo 
propio con su vivienda y de ejemplo 
de lo que defiende.

Son comunistas de manual, enemi-
gos de la libertad y la propiedad pri-
vada. 

Estas actuaciones del equipo de go-
bierno ponen en su sitio a sus com-
ponentes que siguen anclados en un 
sectarismo a ultranza y que, ante 
problemas claros y palmarios ante-
ponen su ideología, carente de con-
tenido, a los problemas de los bur-
rianenses.

Bien está que abran los ojos, pero 
háganlo a tiempo. Miren por los bur-
rianenses y no por sus consignas 
políticas cada vez más alejadas de la 
realidad.
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Pleno Ordinario Municipal 05-11-2020
El Pleno aprueba la revisión del precio del con-
trato de suministro de energía eléctrica y servi-
cio de gestión energética y mantenimiento con 
garantía total de las instalaciones de alumbrado 
público del Ayuntamiento, suscrito con la mer-
cantil Gestión Energética y Alumbrado Público 
Burriana UTE, de conformidad con los térmi-
nos del contrato, con efectos de 1 de enero de 
2017. La aplicación de dicha revisión desde el 1 
de enero de 2017 al 31 de diciembre de 2018, 
sobre la facturación realmente soportada por el 
Ayuntamiento comporta un saldo favorable al 
Ayuntamiento con efectos de 31 de diciembre 
de 2018, de 15.524,16 euros, 21% IVA incluido. 

El Pleno aprueba el Plan Local Local Reducido de 
Prevencion de Incendios Forestales del termino 
municipal de Burriana y el Plan Local de Quemas 
del termino municipal de Burriana.

El Pleno aprueba la modificación de la Orde-
nanza Fiscal Reguladora del Impuesto sobre el 
Incremento del valor de los Terrenos de Natu-
raleza Urbana y de las Ordenanzas Fiscales Re-
guladoras de la Tasa por Prestación de Servicios 
de Gestión de Residuos, de la Tasa por Concur-
rencia a Pruebas Selectivas para el Ingreso de 
Personal y de las Tasas por Utilización Privativa 
o Aprovechamiento Especial del Subsuelo, Suelo 
y Vuelo de la Vía Pública, para su entrada en vigor 
el día 1 de enero del año 2021. 

El Pleno aprueba el expediente de modificación 
de créditos mediante suplementos de crédito y 
créditos extraordinarios en el Presupuesto Mu-
nicipal del Ejercicio 2020 vigente, con motivo de 
gastos que no se pueden aplazar para el próximo 
ejercicio, creándose una aplicación presupuesta-
ria de gastos con el objetivo de hacer frente por 
parte del Ayuntamiento a las cuotas de urbani-
zación pendientes de pago del proyecto de re-
parcelación SANT GREGORI. Y siendo que dicho 
crédito extraordinario se financia íntegramente 
a cargo del Remanente de Tesorería para gastos 
generales de la Liquidación del ejercicio 2019.

El Pleno aprueba el expediente de modificación 
de créditos mediante créditos extraordinarios y 
suplementos de crédito en el Presupuesto Mu-
nicipal del Ejercicio 2020 vigente, con motivo de 
gastos que no se pueden aplazar para el próximo 
ejercicio. En lo referente a los Suplementos de 
Crédito, en primer lugar, se incrementa la aplica-
ción de gastos de “Promoción Comercial” con el 
fin de aumentar las actividades y servicios pre-
vistos para final de año, de acuerdo con el com-
promiso adquirido por esta Corporación con este 
colectivo, y siempre dentro de las atribuciones 
municipales. Este suplemento se financia con 
sobrante de aplicación presupuestaria de gas-
tos de “Bases subvenciones por impacto eco-
nómico del Covid-19”. El resto de Suplementos 
de Crédito se consideran igualmente necesarios 
para atender el mantenimiento y conservación 
de servicios municipales y sus infraestructu-
ras, como son vía pública, edificios municipales 
y cementerio. Estos suplementos de crédito se 
financian a cargo del Remanente de Tesorería 
para gastos generales, procedente de la Liqui-
dación del ejercicio 2019. En lo referente de los 
Créditos Extraordinarios, se crea aplicación pre-
supuestaria concreta para amortización antici-
pada de préstamos a cargo del Remanente de 
Tesorería para gastos generales procedente de 
la liquidación del ejercicio 2019.

El Pleno queda enterado de la resolución de 
Alcaldía Presidencia de la emisión del Informe 

Ambiental y Territorial Estratégico de la modi-
ficación puntual n.º 44 del plan general, modi-
ficación nº 4, del plan Parcial del sector sur-r.4 , 
camí Grau y modificación nº 1 del plan parcial del 
sector sur-r.1 camí Artana, para la modificación 
de las condiciones de los vallados laterales en la 
zona de calificación de vivienda unifamiliar.

El Pleno queda enterado de la emisión del In-
forme Ambiental y Territorial Estratégico de la 
propuesta de modificación puntual n.º 2 del Plan 
Parcial del sector SUR-T-1 “Sant Gregori”, resol-
viéndose la evaluación ambiental y territorial 
estratégica por el procedimiento simplificado 
por considerar que dicha modificación no tiene 
efectos significativos sobre el medio ambiente y 
el territorio, de acuerdo con los criterios estable-
cidos en el anexo VIII de la LOTUP, los informes 
técnicos obrantes en el expediente y la propues-
ta de la Comisión de Evaluación Ambiental del 
Ayuntamiento de Burriana.

El Pleno queda enterado del Informe resumen 
de los resultados del control interno, correspon-
diente al ejercicio 2019.

El Pleno queda enterado de la información 
económica suministrada por la intervención y 
tesorería municipal, correspondiente al Tercer 
Trimestre de 2020:

El Pleno es informado de los acuerdos adopta-
dos por la Junta de Gobierno Local, en las sesi-
ones celebradas entre los días 24/09/2020 y 
22/10/2020, ambos incluidos. 

El Pleno es informado de las resoluciones dic-
tadas por la Alcaldía Presidencia obrantes en la 
secretaría municipal correspondiente al período 
de 21/09/2020 a 25/10/2020, ambos incluidos. 

El Pleno aprueba solicitar a la Dirección General 
del Agua, de la Conselleria de Agricultura, Medio 
Ambiente, Cambio Climático y Desarrollo Rural, 
la pertinente autorización para el vertido al mar 
y concesión de ocupación de dominio público 
marítimo-terrestre, correspondiente a la con-
ducción de vertido de agua pluvial del Proyecto 
de recuperación del sistema de drenaje al mar 
entre el Camí Ballester y el Camí la Coixa y sis-
tema contra inundaciones en la zona urbana “La 
Serratella”, a través de canalizaciones y elevación 
con tornillos de arquímedes, de conformidad con 
la documentación técnica y administrativa que 
consta en el expediente y que se remitirá a dicho 
organismo.

El Pleno aprueba la moción conjunta 
PSOE-COMPROMÍS, relativa a la adhesión a la 
Declaración Institucional de la FVMP de conme-
moración del día 25 de noviembre, Día Interna-
cional de la Eliminación de la Violencia contra La 
Mujer.

El Pleno acuerda a propuesta de la proponen-
te, portavoz del Grupo Ciudadanos se dejar el 
asunto sobre la mesa la moción presentada por 
el Grupo Ciudadanos, relativa a la mejora de la 
calidad asistencial en atención primaria de la Co-
munitat Valenciana.

El Pleno rechaza la moción presentada por el 
Grupo Ciudadanos, relativa a la reclamación de 
garantía para la seguridad y la convivencia ciu-
dadana frente a la ocupación ilegal de viviendas.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 05-11-2020
La Junta de Gobierno Local acuerda declarar en la 
situación administrativa de jubilación al funcio-
nario de carrera D A.A.I., que ocupa una plaza de 

auxiliar administrativo en la Oficina de Atención 
a la Ciudadanía, con efectos del día 6 de enero 
de 2021, que será el último día de prestación de 
servicios como funcionario de carrera en esta 
Administración, y agradecer le los servicios pres-
tados a la Corporación. 

La JGL acuerda declarar en la situación adminis-
trativa de jubilación al funcionario de carrera D 
E.G.S., que ocupa el puesto de Recaudador Mu-
nicipal, con efectos del día 29 de diciembre de 
2020, que será el último día de prestación de 
servicios como funcionario de carrera en esta 
Administración y agradecerle los servicios pres-
tados a la Corporación.

La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar el 
Plan de Seguridad y Salud de la obra “Pavimen-
tación de C/ Mariano Benlliure y otros caminos 
municipales. Burriana”, presentado por PAVASAL 
EMPRESA CONSTRUCTORA, SA, empresa con-
tratista de este Ayuntamiento para la ejecución 
de dicha obra; de acuerdo con el informe favo-
rable suscrito por el coordinador de seguridad y 
salud durante la ejecución de la obra. 

La JGL acuerda aprobar la memoria valorada 
de las obras de “Construcción de la acera del 
margen sur de la calle Vila-Real, entre la CV-
18 y la población de Burriana”, redactada por el 
ingeniero de caminos municipal, con un presu-
puesto base de licitación de 111.373,37€ (IVA 
incluido).

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar a 
INICIATIVAS BENYMAR, SL que, dentro de pla-
zo de un mes, proceda a ejecutar los trabajos de 
limpieza inmediata y posterior retirada de restos 
a vertedero, en la parcela sita en Avda Mediter-
ránea, 40 al objeto de restablecer las debidas 
condiciones de seguridad, salubridad, ornato 
público y decoro del mismo. 

La JGL acuerda ordenar a Dª A.I.M.S. y D P.G.R., 
que dentro de plazo de un mes, proceda a ejecu-
tar los trabajos de limpieza inmediata y posterior 
retirada de restos a vertedero, en el inmueble 
sito en C/ Lisboa 28A , al objeto de restablecer 
las debidas condiciones de seguridad, salubri-
dad, ornato público y decoro del mismo.

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar a 
herederos de D P.C.F., que dentro de plazo de un 
mes, proceda a ejecutar los trabajos de limpieza 
inmediata y posterior retirada de restos a ver-
tedero en el inmueble sito en camí del Grao 187 
al objeto de restablecer las debidas condiciones 
de seguridad, salubridad, ornato público y decoro 
del mismo.

La JGL acuerda ordenar a CONSTRUCCIONES 
CHAMARTIN SL que, dentro de plazo de un mes, 
proceda a ejecutar los trabajos de limpieza inme-
diata y posterior retirada de restos a vertedero, 
y el vallado fijo y estable por dentro de las par-
celas con piquetas y tela metálica, de una altura 
mínima de 1,50 ml. Total: 153 ml aproximados, 
en el inmueble sito en C/ Frai Terenci Huguet 44, 
al objeto de restablecer las debidas condiciones 
de seguridad, salubridad, ornato público y decoro 
del mismo.

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar a 
MAXIFACT, SL que, dentro de plazo de un mes, 
proceda a ejecutar los trabajos de limpieza in-
mediata y posterior retirada de restos a verte-
dero, y reparar o reponer el vallado que falta, en 
el inmueble sito en C/ Frai Terenci Huguet 44B, 
al objeto de restablecer las debidas condiciones 
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de seguridad, salubridad, ornato público y decoro 
del mismo.

La JGL acuerda ordenar a CONSTRUCCIONES 
CHAMARTIN SL que, dentro de plazo de un mes, 
proceda a ejecutar los trabajos de limpieza inme-
diata y posterior retirada de restos a vertedero, 
y el vallado fijo y estable por dentro de las par-
celas con piquetas y tela metálica, de una altura 
mínima de 1,50 ml. Total: 14 ml, en el inmueble 
sito en C/ Vicente Ríos Enrique al objeto de res-
tablecer las debidas condiciones de seguridad, 
salubridad, ornato público y decoro del mismo.

La Junta de Gobierno Local acuerda desestimar 
las alegaciones formuladas por D. S.O.R., en el 
escrito presentado en este Ayuntamiento en 
fecha 22 de septiembre de 2020, puesto que las 
mismas no desvirtúan los motivos que origina-
ron la incoación del expediente de restauración 
de la legalidad urbanística infringida; y acuerda 
proponer como medida de restauración de la le-
galidad urbanística vulnerada, la demolición de 
las obras de edificación realizadas sin licencia, ni 
orden de ejecución, en Polígono 47 Parcela 180. 

La JGL acuerda estimar las alegaciones presen-
tadas en fecha 27 de octubre de 2020 por Dª 
R.A.D. y seguir el procedimiento de restauración 
de la legalidad urbanística (y cualquier otro que 
se derive de éste) en polígono 53 parcela 183 
camí Santa Pau únicamente contra D. D.R.A., 
como propietario de la parcela.

La Junta de Gobierno Local acuerda estimar el 
recurso de reposición interpuesto contra incoa-
ción del expediente y paralizar transitoriamente 
el procedimiento incoado de restablecimiento de 
la legalidad urbanística a la Cdad. Propietarios c/ 
La Farola 6 del Grau, por el tiempo indispensable 
hasta que obtenga los informes y autorizacio-
nes necesarios del Servicio Provincial de Costas 
de Castellón y los aporte a este Ayuntamiento 
y poder proceder a la legalización de las obras 
ejecutadas.

La JGL acuerda aceptar de plano la renuncia a 
la licencia de obras concedida, solicitada por 
D J.C.M., y declarar concluso el procedimiento 
seguido en el expediente actuado a instancia 
de solicitud formulada para la construcción de 
una vivienda unifamiliar aislada en C/ Miguel 
Hernández núm. 7 y C/ L’Illa de Fuerteventura, 
Parcela M9-2 Sector Serratella, procediendo al 
archivo del mismo sin más trámite.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
a Dª R.R.E., la licencia de obras solicitada para 
vallado en inmueble sito en Polígono 17 Parcela 
90, siguiendo las condiciones particulares esti-
puladas.

La JGL acuerda conceder a Dª M.C.I.C., la licencia 
de obras solicitada para vallado en inmueble sito 
en camí Pedrera 60, con las condiciones particu-
lares estipuladas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a D 
D.G.R. y a Dª N.T.P., la licencia de obras solicitada 
para construcción de vivienda unifamiliar aislada 
con piscina en Av. Cañada Blanch 83, cumpliendo 
las condiciones particulares estipuladas. 

La JGL acuerda se da por enterada de las decla-
raciones responsables para la ejecución de las 
obras:8828/2020, 9688/2020 y 9931/2020. 

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 12-11-20
La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar el 
expediente para la contratación del servicio de 
elaboración de un estudio -diagnóstico con par-
ticipación ciudadana para el acondicionamiento y 
mejora del Parque Urbano del Arenal desde una 
perspectiva espacial– social y normativa, cofi-
nanciado al 50% por el Fondo Europeo de Desar-
rollo Regional en el marco del Programa Opera-

tivo de Crecimiento Sostenible, 2014-2020; así 
como los Pliegos de Prescripciones Técnicas y 
de Cláusulas Administrativas Particulares, por el 
presupuesto máximo de 19.000 € IVA incluido. 

También acuerda la apertura del procedimiento 
abierto simplificado, con varios criterios de ad-
judicación y tramitación ordinaria, y publicar el 
anuncio de licitación en el perfil de contratante, 
y aprobar el gasto de 19.000 € IVA incluido, con 
cargo a la aplicación presupuestaria 06003 1531 
02 “EDUSI ASISTENCIA TÉCNICA PARQUE UR-
BANO EL ARENAL. 

La JGL acuerda incoar a D P.J.G.V. y a Dª A.G.V., 
expediente para la restauración de la legalidad 
urbanística vulnerada, por la realización, sin pre-
via licencia ni orden de ejecución, de oactos de 
edificación o uso del suelo consitentes en valla-
do, tapado de acequia, construcción de un porc-
he y construcción de una piscina en camí Sant 
Pau, 105 - Parcela 239, Polígono 53 en suelo no 
urbanizable, en parte en zona destinada a red 
viaria primaria (PRV), y en parte en y en parte en 
zona de protección de infraestructuras y dominio 
público (SNU-PD)

La Junta de Gobierno Local acuerda incoar a la 
mercantil PERIS SPORTS S.L., expediente para 
la restauración de la legalidad urbanística, por la 
realización, sin previa licencia ni orden de ejecu-
ción, de los actos de edificación o uso del suelo 
consistentes en adecuación de nave para ejercer 
la actividad de padel en inmueble sito en carrete-
ra de Almassora s/n- Polígono 53 Parcela 279, 
como promotor de las mismas. 

La JGL acuerda incoar aD J.V.G.G., expediente para 
la restauración de la legalidad urbanística, por la 
realización, sin previa licencia ni orden de ejecu-
ción, de los actos de edificación o uso del suelo 
consistentes en reforma de almacén o casa de 
aperos sito en Polígono 7 Parcela10 en Suelo No 
Urbanizable y ordenarle la suspensión inmediata 
de los actos de las obras de edificación. 

La Junta de Gobierno Local acuerda incoar a D 
J.A.O.R., expediente para la restauración de la le-
galidad urbanística, por la realización, sin previa 
licencia ni orden de ejecución, de diversos actos 
de edificación o uso del suelo en camí Sant Pauet 
Polígono 49 Parcela 256, en Suelo No Urbaniza-
ble de Régimen Común SNU-RC.1, y ordenarle, 
la suspensión inmediata de las obras de edifi-
cación. 

La JGL acuerda estimar el recurso de reposición 
interpuesto por D J.P.F. y declarar caducado y 
archivar sin más trámite el expediente de res-
tauración de la legalidad urbanística incoado por 
ejecución de obras sin licencia en el Polígono 47 
Parcela 255 camí la Mar de Vila-real. 

La Junta de Gobierno Local acuerda estimar ale-
gaciones formuladas por Dª R.A.D. contra los 
acuerdos de esta junta de gobierno de fecha 
27/03/2020 y 08/10/2020 en expediente inco-
ado de restauración legalidad urbanística. 

La JGL acuerda suspender la orden de restaura-
ción de legalidad incoado a Dª. M.S.P y D B.J.G.L., 
hasta que la Agencia Valenciana de Protección 
del Territorio esté en pleno funcionamiento y 
pueda tramitarse declaración de minimización 
de impacto territorial. 

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar a D 
R.D.U., D R.B.D.U. y D R.D.U., como propietarios 
del inmueble situado en C/ Villaamil 5 para que 
procedan en el plazo de un mes a realizar los 
trabajos consistentes en limpieza inmediata del 
patio trasero de la vivienda, poda de todas las 
ramas de los árboles que invaden las propieda-
des colindantes y posterior retirada de restos a 
vertedero. 

La JGL acuerda ejecutar subsidiariamente A car-
go de ALTAMIRA SANTANDER REAL ESTATE SA, 
los trabajos necesarios para el restablecimiento 
de las debidas condiciones de seguridad y sa-
lubridad de parcela en c/ Sant Andreu 51. Tam-
bién acuerda aprobar la liquidación provisional, 
en concepto de ejecución subsidiaria, a cargo de 
ALTAMIRA SANTANDER REAL ESTATE SA, de los 
trabajos ordenados y no ejecutados, por importe 
de 1.220 €. 

La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar el 
proyecto bianual de ampliación de red de Gas 
Natural 2020-2021 para el municipio de Burri-
ana, que tiene por objeto la descripción y defi-
nición de las obras a realizar para el suministro 
de gas natural; así como definir las condiciones 
técnicas de las mismas. 

La JGL acuerda autorizar a la mercantil H & H 
IDROSPANIA TECHNIC SL, la modificación con-
templada en el proyecto básico y de ejecución, 
con visado COIICV y, que tiene por objeto la 
construcción de dos naves, en vez de una, am-
pliando la superficie objeto de proyecto con la 
parcela catastral y la modificación de las super-
ficies totales, la estructura y la distribución de 
los proyectos básico y de ejecución iniciales de la 
construcción de naves industriales sin uso espe-
cifico en c/ Bronze 15 en el Parque Empresarial 
Carabona. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a la 
mercantil NOVACALATRAVA SL, licencia de par-
celación para segregar de la parcela sita en Ave-
nida de Londres y las calles de Berlín, de Tallínn 
y de Brussel·les, cuya superficie es de 3.900,00 
m2s, la parcela A, situada en la esquina de las 
calles de Berlin y de Tallinn, con una superficie 

de suelo de 300 m2, y la parcela B, con fachada 
a la calle de Berlin y una superficie de suelo de 
375,00 m2s, resultando un resto de finca matriz 
C, de 3.225,00 m2s, con fachadas a la Avenida 
de Londres y las calles de Berlin, de Tallinn y de 
Brussel·les.

La JGL acuerda conceder a VALENCIA A CABALLO 
SL,licencias de obras solicitadas para varías 
construcciones a realizar en el polígono 5 par-
cela 33, siguiendo las condiciones particulares 
estipuladas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda tener por 
desistido a D A.G.G., de la solicitud de licencia 
municipal formulada para ejecutar las obras con-
sistentes en “cerramiento de un pozo a ras de 
suelo y colocar 2 puertas” en Polígono 5 Parcela 
9001 y proceder al archivo sin más trámite de las 
actuaciones obrantes en el expediente. 

La JGL se da por enterada de la sentencia núm. 
110/2020 dictada por el Juzgado Contencio-
so-Administrativo núm. 1 de Castellón, en pro-
cedimiento abreviado 000099/2017, la cual de-
sestima el recurso contencioso-administrativo 
interpuesto por Dª I.LL.A. y declara la inadmisi-
bilidad del mismo, en expediente de responsa-
bilidad patrimonial 

La Junta de Gobierno Local se da por enterada 
del decreto dictado por el Tribunal Superior de 
Justicia de la Comunidad Valenciana, el cual de-
clara desierto el recurso de apelación interpues-
to por Dª I.LL.I., contra SENTENCIA Nº 110/20 de 
fecha 20-02-2020 PAB 99/2017 del Juzgado 
contencioso administrativo nº 1 Castellón, al no 
haberse personado en forma ante la Sala; sin 
hacer expreso pronunciamiento sobre las costas 
derivadas de la tramitación de apelación.

La JGL se da por enterada de la sentencia dictada 
por el Tribunal Superior de Justicia de la Comuni-
dad Valenciana, cuyo fallo desestima el recurso 
de apelación número 292/2018, deducido por 
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Dª M.D.F.M. contra la sentencia n.º 174/18, de 
25 de abril de 2018, dictada por el Juzgado de 
lo Contencioso-Administrativo número Dos de 
Castellón, confirmar la sentencia apelada y con-
denar a la parte apelante al pago de las costas 
procesales de segunda instancia, cuyo importe 
se limita por la Sala fijándolo en la cifra máxima 
total de 800 € a favor del Ayuntamiento apelado.

La JGL acuerda se da por enterada de las declara-
ciones responsables para la ejecución de la obra: 
9609/2020.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 19-11-20
La Junta de Gobierno Local acuerda desestimar 
las alegaciones formuladas por ANSESA, SL, y 
acordar el cierre de la actividad de venta y alqui-
ler de maquinaria de construcción que se ejerce 
en el inmueble sito en camí Fondo, 11 y 15, por 
carecer de habilitación para su ejercicio.

La JGL acuerda incoar expediente a D R.L.C. y Dª 
I.A.R., para la restauración de la legalidad urba-
nística infringida por la ejecución de obras sin 
licencia en parcelas 183, 184 y 185 del polígono 
4, consistentes en vallado, construcción de ven-
tanas y puerta, construcción de terraza, auxiliar 
y caseta. 

La Junta de Gobierno Local acuerda incoar expe-
diente a D J.P.F.e para la restauración de la le-
galidad urbanística vulnerada, por la realización, 
sin previa licencia ni orden de ejecución, de los 
actos de edificación o uso del suelo consisten-
tes en la demolición de edificación preexistente 
y construcción de una nueva edificación de unos 
40 m2, con forjado inclinado a dos agua de hor-
migón armado, y construcción de plataforma, en 
la parte trasera, para instalación de dos depósi-
tos de agua, realizados en el Polígono 47 Parcela 
255 del camí la Mar de Vila-real. 

La JGL acuerda incoar a D P.B.M., expediente 
para la restauración de la legalidad urbanística, 
por la realización, sin previa licencia ni orden de 
ejecución, de los actos de edificación o uso del 
suelo consistentes en la construcción de vallado 
de parcela sita en C/ Les Alqueries, 70(A) - Poli-
gono 25 Parcela 399, en Suelo No Urbanizable 
de especial protección, conforme a lo establecido 
en el artículo 15 de la LENP, en tanto que está 
incluida en el Catálogo de Zonas Húmedas de la 
Comunidad Valenciana; y declarada ahora zona 
especial de conservación ZEC. También acuerda 
ordenar a BORILLO MOLES, PASCUAL, la sus-
pensión inmediata de los actos de edificación o 
uso del suelo descritos. 

La Junta de Gobierno Local acuerda dejar sin 
efecto el acuerdo adoptado por el que se orde-
naba la CONSTRUCCIONES CHAMARTIN SL la 
ejecución de trabajos de limpieza inmediata de 
parcela y posterior traslado de restos a vertede-
ro, y vallado fijo y estable por dentro de la par-
cela, con piquetas y tela metálica, de una altura 
mínima de 1,50 ml. (Total: 14 ml) en el inmueble 
sito en c/ Vicente Ríos Enrique 

La JGL acuerda proponer como medida de res-
tauración de la legalidad urbanística vulnerada, 
la demolición de las obras de ampliación de vi-
vienda sita en C/ Bernat Artola 19 según des-
cripción que consta en informe técnico del que 
se dio traslado a la interesada en el acuerdo de 
incoación del presente expediente para la res-
tauración de la legalidad urbanística. 

La Junta de Gobierno Local acuerda desesti-
mar las alegaciones formuladas por Dª M.T.C., 
y proponer, como medida de restauración de la 
legalidad urbanística vulnerada, la demolición de 
las obras de edificación realizadas sin licencia, ni 
orden de ejecución, consistentes en reparación 
de solera antigua y construcción de nueva, con 
hormigón armado, en una superficie total apro-

ximada de unos 20 m² en el Polígono 13 Parcela 
239, Clot de la Mare de Déu. 

La JGL acuerda declarar restablecida la legalidad 
urbanística infringida con la ejecución de los ac-
tos de edificación o uso del suelo ejecutados sin 
licencia, consistentes en la ejecución de un porc-
he con una superficie aproximada de 24 m², con 
estructura portante metálica y cubierta de panel 
sándwich, adosado a la medianera izquierda, a 
unos 2,50 m del linde frontal en Avda. París 14, 
incumpliendo la distancia mínima a linde frontal; 
al haberse retirado el mismo y, en consecuencia, 
procede archivar el presente expediente de res-
tablecimiento de la legalidad. 

La Junta de Gobierno Local acuerda declarar res-
taurada la legalidad urbanística infringida con la 
ejecución de las obras consistentes en el monta-
je de unos pequeños habitáculos para caballos, 
con estructura metálica y placas traslúcidas, en 
una superficie total de unos 42 m², en parcela 
24 del Polígono 8, Camí Santa Pau, en Suelo no 
Urbanizable RC-1, y en consecuencia, archivar el 
expediente de restablecimiento de la legalidad.

La JGL acuerda archivar las actuaciones obrantes 
en el expediente sancionador, incoado a la mer-
cantil SATINE INVERSIONES S.L., en calidad de 
promotora, por presunta infracción urbanística 
cometida con la ejecución de obras, sin previa li-
cencia municipal, consistentes en el montaje de 
unos pequeños habitáculos para caballos, con 
estructura metálica y placas traslúcidas, en una 
superficie total de unos 42m2, en parcela 24 del 
Polígono 8, Camí Santa Pau, en Suelo no Urba-
nizable RC-1 de este término municipal, puesto 
que se ha demolido las obras y se ha repuesto a 
su estado originario la parcela. 

La Junta de Gobierno Local acuerda autorizar a 
Dª M.T.V.S., la división del edificio sito en C/ Cis-
neros 5, en los términos que constan en el infor-
me emitido por el arquitecto municipal y confor-
me a los datos de la Escritura de Declaración de 
Obra Nueva. 

La JGL acuerda autorizar a la mercantil F.A Bienes 
Inmuebles, S.L., la modificación solicitada por D 
P.B.M.M., en calidad de Administrador Concur-
sal de la citada mercantil, que tiene por objeto 
la alteración del número y características de las 
plazas de aparcamiento, pasando de 18 plazas 
de aparcamiento de automóviles, a 14 plazas de 
coche y 4 de moto, en concordancia con la rea-
lidad de las obras ejecutadas del edificio sito en 
Plaça de la Fira, núm. 7, esquina Av de Vila-real.

La Junta de Gobierno Local acuerda Conceder a 
D I.C.G., un último e improrrogable plazo de quin-
ce días, para la realización de los trabajos en el 
inmueble sito en C/ San Gregori 6, consistentes 
en terminar adecuadamente la cachada para 
dotarla de las debidas condiciones de ornato y 
decoro, terminar correctamente las medianeras 
resultantes de las demoliciones para poder con-
siderar garantizadas las condiciones de estabili-
dad y estanqueidad de las mismas y acreditar la 
realización de la totalidad de los trabajos bajo la 
supervisión de un técnico competente, y aportar 
informe de dicho técnico en el que conste que la 
edificación reúne las adecuadas condiciones de 
seguridad, salubridad y ornato.

La JGL acuerda conceder a la mercantil TELEFO-
NICA DE ESPAÑA SA, la licencia de obras solicita-
da para la realización de una arqueta y canaliza-
ción en vía pública bajo acera de Cami Fondo 38, 
para acometida de servicio de telecomunicacio-
nes a inmueble sito en el citado emplazamiento, 
cumpliendo las condiciones particulares. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
Dª A.F.P. y a D J.C.T. la licencia de obras solicitada 
para ampliación y reforma de vivienda unifami-

liar en hilera con piscina sita en Av París 14 Y 14 
A, cumpliendo las condiciones particulares es-
tablecidas. 

La JGL acuerda conceder a Dª M.C.P., la licencia 
de obras solicitada para reforma y ampliación de 
vivienda unifamiliar aislada sita en C/ Juan Reus 
Parra 20, cumpliendo las condiciones particula-
res establecidas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
a D M.A.CH, la licencia de obras solicitada para 
reforma de inmueble en planta baja sito en C/ 
La Saleta 7, cumpliendo las condiciones particu-
lares establecidas. 

La JGL acuerda conceder a D J.B.N.L., la licencia 
de obras solicitada para construccion de vivienda 
unifamiliar adosada y piscina en C/ Bruselas 64, 
cumpliendo las condiciones particulares esta-
blecidas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
Dª I.D.E. y D R.R.O., la licencia de obras solicitada 
para construcción de vivienda unifamiliar adosa-
da con piscina en C/ Juan Pablo II, cumpliendo las 
condiciones particulares establecidas. 

La JGL acuerda conceder a la mercantil FUNERA-
RIA LA MAGDALENA SLU licencia de obras para 
legalización de ampliación de edificio para uso 
tanatorio sito en C/ Mare de Deu de la Miseri-
cordia, 29, 

La JGL acuerda se da por enterada de las decla-
raciones responsables para la ejecución de las 
obras: 9263/2020, 9736/2020, 9960/2020, 
10282/2020, 10334/2020, 10418/2020, 
10525/2020, 10526/2020, 10527/2020, 
10570/2020, 10603/2020, 10893/2020 y 
10915/2020.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 26-11-2020
La Junta de Gobierno Local acuerda autorizar la 
devolución de la fianza depositada en efectivo 
como garantía, por importe de 1.100 €, en el 
contrato de asistencia técnica para el control y 
supervisión de las obras, la seguridad y salud de 
las mismas y la gestión documental del “Proyec-
to Plurianual: mejora, modernización y dotación 
de infraestructuras y servicios en el área indus-
trial comprendida entre el Camí Fondo, Camí Xa-
musa y Camí L’Axiamo de Borriana, a favor de la 
empresa INGENIO GESTION Y TECNICA SL. 

La JGL acuerda aprobar el informe de organiza-
ción actual del servicio adicional para el refuerzo 
de la limpieza de los colegios públicos, piscina 
municipal cubierta y dependencias municipales, 
y modificar en consecuencia el contrato suscri-
to con CESPA SA , incrementando en 344 horas 
mensuales los meses de octubre de 2020 a 
enero de 2021,- plazo de prórroga del contra-
to-, para la prestación del servicio para refuerzo 
adicional, a fin de evitar propagación COVID-19, 
con una previsión económica aproximada de 
15.000 euros. 

La Junta de Gobierno Local acuerda declarar en la 
situación administrativa de jubilación al funcio-
nario de carrera D J.S.M., que ocupa una plaza de 
agente de la Policía Local, con efectos del día 26 
de diciembre de 2020, que será el último día de 
prestación de servicios en activo, y agradecerle 
los servicios prestados a la Corporación.

La JGL acuerda proponer como medida de res-
tauración de la legalidad urbanística vulnerada, 
la demolición de las obras de edificación realiza-
das sin licencia, consistentes en la ejecución de 
un porche con una superficie aproximada de 24 
m², con pequeña estructura portante metálica 
pintada en blanco y techo de placas tipo policar-
bonato o similar y diáfano por los lados” incum-
pliendo la distancia mínima a los lindes frontal y 
lateral en C/ Vicente Enrique Mingarro, 7 . 

PLENARIS I JUNTES
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La Junta de Gobierno Local acuerda desestimar 
las alegaciones formuladas por Dª. M.C.L.C., y 
proponer como medida de restauración de la 
legalidad urbanística vulnerada, la demolición 
de las obras de edificación realizadas sin licen-
cia, ni orden de ejecución, en Camí Santa Pau, 10 
– Partida La Jova 27, consistentes la elevación 
de una planta de una superficie aproximada de 
unos 40 m2, y colocación de dos ventanas, que 
dan a la parcela colindante, que es de la misma 
propiedad. 

La JGL acuerda desestimar las alegaciones 
presentadas mediante escritos interpuestos 
por D. D.R.A., y proponer la demolición de los 
actos de edificación o uso del suelo, realizados 
en Poligono 53 Parcela 183 cami Santa Pau, 
consistentes en la construcción de una pérgo-
la abierta por los lados, de unos 35 m² aproxi-
mados, sobre solera de hormigón y pavimento 
encima; pequeña construcción aislada de unos 
6 m² aproximados sobre solera de hormigón 
y con reja extensible para cierre de la misma; 
trastero adosado a un trastero antiguo sobre 
solera de hormigón con dos ventanas reja ex-
tensible y puerta en el lateral; y construcción 
de otro trastero y una solera de unos 100 m2 
aproximados, conformando pasillos de entrada 
y alrededor de la casa, etc

La Junta de Gobierno Local acuerda desestimar 
las alegaciones formuladas por Dª. C.M.A.P., y 
ratificar el acuerdo de la Junta de Gobierno Local 
de fecha 22 de octubre de 2020 de incoación del 
expediente, por el que se le concedía a la ale-
gante un plazo de DOS MESES para solicitar la 
oportuna licencia para legalización de las obras 
ejecutadas; significando que si transcurrido dic-
ho periodo, no hubieran solicitado la autorización 
urbanística, el Ayuntamiento acordará las me-
didas de restauración de la legalidad contem-
pladas en el artículo 238 de la Ley 5/2014, de 
25 de julio, de la Generalitat, de Ordenación del 
Territorio, Urbanismo y Paisaje, de la Comunidad 
Valenciana. 

La JGL acuerda desestimar las alegaciones for-
muladas por D J.V.G.G y Dª M.M.B.M, y proponer 
como medida de restauración de la legalidad ur-
banística vulnerada, la demolición de las obras 
de edificación realizadas sin licencia, ni orden 
de ejecución, consistentes en cubrir, en su parte 
trasera, el techo del almacén sito en Avda. Jaime 
Chicharro, 15 bajo.

La Junta de Gobierno Local acuerda proceder al 
archivo del expediente incoado a D J.P.G.R. y Dª 
A.I.M.S., en calidad de propietarios del inmueble 
situado en C/ Lisboa 28A, al haberse restable-
cido las debidas condiciones de seguridad, sa-
lubridad y ornato público del mismo, a tenor del 
informe emitido en fecha 18 de noviembre de 
2020 por el Arquitecto Técnico municipal. 

La JGL acuerda proceder al archivo del expedi-
ente incoado a EDIFICACIONES GARCIA CLARA-
MONTE, S.L. en calidad de propietario del inmu-
eble situado en C/ Ribesalbes, 19 (A) al haberse 
restablecido las debidas condiciones de segu-
ridad, salubridad y ornato público del mismo, a 
tenor del informe emitido en fecha 29 de octubre 
de 2020 por el Arquitecto Técnico municipal. 

La Junta de Gobierno Local acuerda declarar 
restaurada y archivar el expediente de legalidad 
urbanística incoado a la mercantil PERSEIDA 
MUSIC, SL con la realización de las obras consis-
tentes en vallados en zona de descanso Arenal 
B, desbroce de vegetación y trabajos para acon-
dicionamiento de parcelas para zonas de des-
canso en el recinto Del Festival Arenal Sound, de 
conformidad con el informe emitido por el inge-
niero de caminos municipal en fecha 21/09/20, 
obrante en el expediente. 

La JGL acuerda estimar el recurso de reposi-
ción interpuesto por Dª R.F.M. M y, por tanto, 
declarar caducado y archivar sin más trámite el 
expediente de restauración de la legalidad ur-
banística, incoado por la ejecución de actos de 
edificación o uso del suelo, sin licencia u orden 
de ejecución, consistentes en la modificación 
de vallado existente por otro y, ampliación de 
la edificación existente con una superficie de 
unos 16 m2 en Poligono 10 Parcela 3 -Camí La 
Cossa. 

La Junta de Gobierno Local acuerda estimar las 
alegaciones interpuestas por D. REGINA FOR-
TEA MARTÍ en fecha 16 de septiembre de 2020 
y, por tanto, declarar caducado y archivar sin más 
trámite el expediente de restauración de la le-
galidad urbanística, incoado por la ejecución de 
actos de edificación o uso del suelo, sin licencia 
u orden de ejecución, consistentes en la cons-
trucción de un porche de madera, colocación d 
euna caseta de madera, construcción de una so-
lera de hormigón y construcción de un vallado, 
ejecutados en Poligono 10 Parcela 3 -Camí La 
Cossa, re en suelo No Urbanizable de este tér-
mino municipal:

La JGL acuerda dejar sin efecto el acuerdo adop-
tado por la Junta por el que se ordenaba la eje-
cución subsidiaria, a cargo de de la mercantil 
ALTAMIRA SANTANDER REAL ESTATE SA, de 
los trabajos necesarios para la limpieza de solar 
y posterior retirada de restos a vertedero en el 
inmueble sito en C/ Sant Andreu 51, al haber-
se dado cumplimiento por parte de la mercantil, 
declarar restablecida la legalidad infringida con 
la limpieza del mencionado solar y, proceder al 
archivo del expediente.

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar a Dª 
M.A.M.S, Dª C.F.S. y D R.M.S., que dentro de plazo 
de un mes, procedan a la ejecución de trabajos 
necesarios con el fin de restablecer las debidas 
condiciones de seguridad, salubridad, ornato pú-
blico y decoro en inmuebles en Av Cañada Blanch 
169 y 169a y c/ Illa Cabrera 6 .

La JGL acuerda ordenar a CONSTRUCCIONES 
AYODAR, SL que, dentro de plazo de un mes, 
proceda a ejecutar los trabajos de limpieza in-
mediata y posterior traslado de restos a ver-
tedero y vallado fijo en el interior de su par-
cela en inmueble en c/ Roberto Roselló 19, al 
objeto de restablecer las debidas condiciones 
de seguridad, funcionalidad y habitabilidad del 
mismo. 

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar 
a Dª M.P.N. que, dentro de plazo de un mes 
proceda a ejecutar los trabajos de limpieza in-
mediata y posterior traslado de restos a ver-
tedero, en el inmueble sito en C/ Bruselas, al 
objeto de restablecer las debidas condiciones 
de seguridad, funcionalidad y habitabilidad del 
mismo. 

La JGL acuerda ordenar a LANDCOMPANY 
2020, SL que, dentro de plazo de un mes, 
proceda a ejecutar los trabajos de limpieza 
inmediata de toda la parcela, en especial de 
las hierbas que invaden la acera y posterior 
traslado de restos a vertedero, en el inmueble 
sito en C/ Helsinki, al objeto de restablecer las 
debidas condiciones de seguridad, funcionali-
dad y habitabilidad del mismo. También orde-
nar la reparación de la hornacina eléctrica rota 
en calle Madrid.

La Junta de Gobierno Local acuerda ejecutar sub-
sidiariamente a cargo de ALTAMIRA SANTAN-
DER REAL ESTATE SA, los trabajos necesarios 
para el restablecimiento de las debidas condi-
ciones de seguridad, salubridad, ornato público 
y decoro de la parcela de su propiedad sita en C/
Juan Bautista Rochera Mingarro 14, consisten-

tes en limpieza de la parcela y posterior traslado 
de restos a vertedero y emplazar a la mercantil 
ALTAMIRA SANTANDER REAL ESTATE SA, como 
propietaria de la parcela. 

La JGL acuerda desestimar las alegaciones 
formuladas por Dª C.S.F. y declarar cometida 
infracción urbanística grave con imposición 
de sanción de multa por ejecutar obras no 
amparadas por previa licencia municipal, con-
sistentes en la Reforma y reconstrucción de 
edificación existente, en Avda Jaime Chicharro 
46, Burriana, incumpliendo las condiciones de 
superficie mínima de parcela y ocupación máxi-
ma permitida señalada por el vigente PGOU, 
además de sobrepasar la alineación oficial de 
la Avda. Jaime Chicharro.

La Junta de Gobierno Local acuerda declarar la 
innecesariedad de la licencia de parcelación so-
licitada por Dª M.M.A., para segregar de la fin-
ca correspondiente a la parcela sita en Avenida 
Mediterrània, 62, con una superficie de 1.247,00 
m² y, según reciente medición, de 1.363,06 m², la 
superficie A de 252,30 m², incluida en la Unidad 
de Ejecución A-14/16, quedando como resto de 
finca una superficie B de 1.110,76 m², calificada 
como suelo urbano directo.

La JGL acuerda conceder a D M.G.V., una prórroga 
de 6 meses para la finalización de las obras de 
construcción de piscina en Cr Serratella 129-A, 
en relación a la licencia de obras concedida por 
la Junta de Gobierno Local en fecha 7 de junio 
de 2018. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
la mercantil CARYLA INVERSIONES 76 S.L., la 
licencia de obras solicitada para construcción 
de vivienda unifamiliar aislada con piscina en C/ 
Almenara, 10, cumpliendo las condiciones parti-
culares estipuladas. 

La JGL acuerda conceder a Dª J.C.H., la licencia 
solicitada para legalización de las obras de re-
paración, mejora y consolidación de las terrazas 
de una vivienda unifamiliar aislada sita en Cr Les 
Terrasses 9.

La Junta de Gobierno Local acuerda proceder al 
archivo del expediente incoado a Dª J.C.H. y D 
J.A.G.B.C., como propietarios del inmueble situa-
do en C/ Les Terrasses, 9, al haberse restablecido 
las debidas condiciones de seguridad, salubridad 
y ornato público del mismo. 

La Junta de Gobierno Local se da por enterada 
del decreto núm. 74/2020 del Juzgado Conten-
cioso-Administrativo núm. 1 de Castellón, el cual 
tiene por desistido funcionario y declara la ter-
minación de procedimiento abreviado. 

La JGL se da por enterada de la sentencia núm. 
552/2020 dictada por el Juzgado de lo Contenci-
oso-Administrativo núm. 1 de Castellón, ante el 
Tribunal Superior de Justicia de la Comunitat Va-
lenciana, la cual estima recurso de apelación in-
terpuesto por el Ayuntamiento y desestimación 
el recurso contencioso interpuesto por la Junta 
de Personal del Ayuntamiento, en procedimiento 
ordinario 359/2014. 

La Junta de Gobierno Local se da por enterada 
de la sentencia núm. 281/2020 dictada por el 
Juzgado Contencioso-Administrativo núm. 1 
de Castellón, el cual estima el recurso conten-
cioso interpuesto en procedimiento abreviado 
000662/2019, y proceder a la ejecución de la 
misma . 

La JGL acuerda se da por enterada de las de-
claraciones responsables para la ejecución 
de las obras: 10628/2020, 10677/2020 y 
11006/2020. . 

PLENARIS I JUNTES



FARMÀCIES DE GUÀRDIA
GENER 2021

Almela Castillo
C/ del Raval 36 .......................................... 11, 22
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1 ...................................1, 12, 23
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28 ..............................2, 13, 24
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12 ..........................3, 14, 25
Lloris González
C/ del Barranquet, 25 .........................4, 15, 16
Medina Badenes
C/ del Finello, 15 ...................................5, 16, 27
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41 ....................................6, 17, 28
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 .................................7, 18, 29
Moreno Tortosa
C/ de Sant Vicent, 6 .............................8, 19, 30
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19.......9, 20, 31
Vernia Sabater
C/ del Progrés, 17 .................................... 10, 21

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
DESEMBRE 2020

Almela Castillo
C/ del Raval 36 ......................................9, 20, 31
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1 ....................................... 10, 21
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28 .................................. 11, 22
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12 ..........................1, 12, 23
Lloris González
C/ del Barranquet, 25 .........................2, 13, 24
Medina Badenes
C/ del Finello, 15 ...................................3, 14, 25
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41 ....................................4, 15, 26
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 .................................5, 16, 27
Moreno Tortosa
C/ de Sant Vicent, 6 .............................6, 17, 28 
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19.......7, 18, 29
Vernia Sabater
C/ del Progrés, 17 ................................8, 19, 30

HORARIS: BORRIANA·RENFE·ALQUERIES

10.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
12.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
15.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
19.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE

HORARIS FINS A LA RATLLA

8.20 ........................11.20 ...................... 18.20 ............... 20.20

HORARIS ATENCIÓ TINÈNCIA ALCALDIA 

POBLATS MARÍTIMS

· Dilluns. Matí. Ajuntament
· Dimarts. 9 del matí a 13 hores Tinència Alcaldia
·  Dimecres. Visita del regidor als veïns de la zona marítima
  juntament amb el tècnic de Via Pública
· Dijous. Matí. Ajuntament
· Divendres 9 matí a 13 hores Tinència Alcaldia

BORRIANA·ALQUERIES SANTA BÀRBARA
7.30 .........................................................................................11.30
NOMÉS DIMARTS DIA DE MERCAT

TAXI
TELÈFON TAXI ADAPTAT:

622 12 29 66

INFORMACIÓ MUNICIPAL 
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TELÈFONS

CSI Novenes (urgències)  ..........964 55 87 01
Hospital General Castelló  ........964 72 50 00
Hospital de la Plana  ...................964 39 97 75
Ciutat Sanitària La Fe  ................964 86 27 00
Centre de P. Familiar ..................964 55 87 08
Salut Mental  .................................964 39 07 56
Creu Roja  .......................................964 51 76 07
Hospital La Magdalena  ............964 24 44 00
Hospital Provincial  .....................964 35 97 00

DIVERSOS
Cementiri  .......................................964 51 01 49
Centre Alq. Sta. Bàrbara  ...........964 51 00 93
Junta Local Fallera  ......................964 51 62 17
Ràdio Taxi  ......................................964 51 01 01
Centre Cultural La Mercé  .........964 51 00 10
Parc Comarcal Bombers  ............................. 085
Estació RENFE .............................902 43 23 43
Magatzem Municipal  ................964 51 87 12
Síndicat de Regs  .........................964 51 45 51
Cambra Agrària (Consell Agrari)  .964 57 06 08
FACSA  .............................................964 51 28 00

Ajuntament de Borriana  ..........964 51 00 62 
Tinència Alcaldia Port  ...............964 58 70 78
Policia Local  ..................................964 51 33 11
Guàrdia Civil  ..................................964 59 20 20
Jutjat  ................................................964 51 01 87
Serveis Socials  .............................964 51 50 14
Casal Jove  ......................................964 59 16 92
Biblioteca Municipal ...................964 03 39 61
Oficina d’Activitats Culturals  ..964 83 93 17
Oficina de Turisme  .....................964 57 07 53
P. Poliesportiu M  .........................964 59 10 02
Piscina Municipal  ........................964 59 14 00
INSS  .................................................964 51 28 54
Agència Ocupació i Des.  ...........964 03 30 37
Ecoparc Municipal  ......................628 49 10 88
CAP ...................................................964 51 25 25
CEAM 
(C. Especialitzat d’At. al Major) 964 33 40 90
ADI Servei d’atenció a la infància  ...964 03 32 08
(de 0 a 3 anys, de 9 a 14 hores)  .630 71 70 97

COL•LEGIS
CP Vilallonga  ................................964 55 84 90
CP Roca i Alcaide  ........................964 73 83 60

CP Penyagolosa  ..........................964 73 83 55
CP Iturbi  .........................................964 73 83 65
CP Novenes de Calatrava  ........964 73 88 70
CP Cardenal Tarancón  ...............964 73 88 75
Col·legi Salesià  .............................964 51 02 50
Col·legi Illes Columbretes  ........964 51 63 62
Col·legi Vila Fàtima  .....................964 51 25 18
Col·legi Consolació  .....................964 51 02 93
IES Jaume I  ....................................964 73 89 35
IES Llombai  ...................................964 73 92 65
Centre Educació Especial  .........964 73 87 95
Escola Permanent d’Adults  ....964 59 10 01
Guarderia Infantil  .........................964 5102 41
Escola de la Mar  ..........................964 58 61 60 
Escola Taller  ..................................964 51 03 61 
CME Rafel Martí Viciana  ..........964 03 32 30

ASSISTÈNCIA SANITÀRIA 
Centre de Salut  ............................964 39 07 50
Urgències  ......................................964 39 07 60
Cita prèvia  .....................................964 39 07 50
Centre de Salut Port  ..................964 39 92 80
Consultori del Grau (sols estiu)  ..964 58 53 85
CSI Novenes (cita prèvia)  .........964 55 87 00

NAIXEMENTS

Inés Dualde Traver (septiembre)
Pau Simarro Lorente
Emma López Ribes
Leo Díaz Blasco
Albert Capdevila Gaspar
Clara Capdevila Gaspar
Hugo Vicente Gabaldón
Sofía Boukdir Sánchez
Daniel Ortega Grigoryan
Anita Florentino Oliveira
Carla Verche Diez
Yun Zhu
Sofúa Barruguer Hergueta
María ribes Ruíz
Julia Ortín Casero
Cloe Vilar Blanch
Vera Vilar Blanch

DEFUNCIONS

MATRIMONIS

José Vicente Granell Traver i Julia Dualde Saborit 
(septiembre)

Juan López zLlorach i Laura Palomero Navia

DOLORES SEBASTIA CHORDA ...........................................82
MARIA GARCIA ROMAN ........................................................93
CONSUELO LOPEZ MOURENZA ........................................85
IOAN CORAJAN .........................................................................63
JOSE CAPELLA PERIS ............................................................43
FCO JAVIER GRANELL FERRE .............................................51
VICENTE JARQUES TRAVER ................................................96
AMPARO VILLA VALLS ..........................................................82
PILAR GARCIA LOPEZ .......................................................... 90
DEMETRIO CORELLA CASADO ......................................... 90
RAFAEL RIOS CORIA ..............................................................64
MªVICTORIA SUAREZ GARCIA ...........................................50
MATILDE MARCOS CAPELLA .............................................84
JOSE GRIÑO LLEO ...................................................................93
VTE ENRIQUE OCHANDO GOZALBO ............................... 73
RAMON MASIA COMPAÑ .....................................................82
JOSE LUIS SABATER CHABRERA ......................................75
LOUIS INIESTA ..........................................................................84
JEAN LOUIS INIESTA ..............................................................54
ELVIRA ARCHELOS PORTALES ..........................................89
MARIA NAVARRO MARTINEZ .............................................94
FRANCISCO VENTURA VERDEGAL ...................................71
JUAN RAMON ARROYO CANO ............................................ 77
JUAN AGUT CABEDO ..............................................................93
MANUELA SOLER BROTONS ..............................................86
MªPILAR MASIA GIL ...............................................................86

INFORMACIÓ MUNICIPAL 



L'Ajuntament de Borriana ha finalitzat les obres realit-
zades aquestes últimes setmanes de reconstrucció del 
mur lateral i la solera del pati de les antigues escoles de 

Santa Bàrbara, que estava en mal estat, amb un contracte 
menor per un import total d’11.301,40 euros, segons ha fet 
públic el regidor de Santa Bàrbara i Serveis Públics, Vicent 
Aparisi.

Durant dos mesos, el consistori ha escomès les obres d'en-
derrocament i posterior construcció d'un nou mur lateral 

desplaçat uns 6 metres i la reparació del paviment i el sòl de 
la zona dels arbres que també estava en mal estat i alçada 
a causa de la pressió que exerceixen les arrels dels arbres.

A més, segons ha avançat Aparisi, l'Ajuntament també ha 
instal·lat tres reductors de velocitat tipus 'esquena d'ase' en 
el camí la Cossa, a l’altura de Santa Bàrbara, en resposta a 
una petició dels veïns i veïnes de la zona, per l'excessiva ve-
locitat a què, segons el veïnat, circulen alguns vehicles en 
accedir a la via i com a millora per a la seguretat viària.

Reconstruïda la paret del pati de les 
antigues escoles de Santa Bàrbara

Santa Bárbara 
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